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ACTA DE LA SESSIÓ DE 
Ajuntament Ple 
 
Identificació de la sessió 
 
Núm. 4 /2015 
Caràcter: ordinària  
Data: 27 de març de 2015 
Horari: de 10.00 a les 13.10 h. 
Lloc: Sala de Plens de Paeria 
 
 
Hi assisteixen: 
 
 
Àngel Ros Domingo,  Paer en cap 
Montse Mínguez García, 1a. Tinent d'alcalde 
Rafael Peris Martín,  2n. Tinent d'alcalde 
Sara Mestres Llussà, 3a. Tinent d'alcalde 
Montse Parra Albà, 4a.Tinent d’alcalde 
Félix Larrosa Piqué 5è. Tinent d'alcalde 
Joan Gómez López, 6è. Tinent d’alcalde 
Marta Camps Torrens, Regidora 
Txema Alonso Fernández, Regidor 
Josep Barberà Morreres, Regidor 
Dolors Arderiu Sabaté, Regidora 
Oriol Yuguero Torres, Regidor 
Jesús Castillo Cervelló, Regidor 
Maria Rosa Ball Papiol, Regidora 
Neus Brocal Mañas, Regidora 
Joan R. Zaballos Rubio, Regidor 
Bea Obis Aguilar, Regidora 
Miquel Padilla Díaz, Regidor 
Cristina Torrent Pujol, Regidora 
Francesc J. Cerdà Esteve, Regidor 
Antoni Postius Terrado, Regidor 
Joan Vilella Jounou, Regidor 
Salvador Puy Castarlenas, Regidor 
Gemma Batalla Casanovas, Regidora 
Pau Pintó Torné, Regidor 
Xema Solé Solà, Regidor 
Jesús Gutiérrez Bustillo,  Secretari 
Jordi Sanuy Vallés,  Interventor 
Ma. Luisa Sanz Llavallol,  Tresorera 
Montse Tomàs Pallerols,  Oficial Major 

 
Excusa l’assistència: 
Maria José Horcajada Bell-lloch, Regidora  
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Igualment que en la sessió passada, cal fer constar una incidència que afecta a tots 
els punts de l’ordre del dia que han estat sotmesos a votació. Mantenint el 
posicionament de l’anterior sessió plenària, la regidora Sra. Marta Camps no vota cap 
de les propostes incloses en l’ordre del dia. Per això es farà constar  aquest fet en tots 
els punts que hagin estat sotmesos a votació expressa. En els punts aprovats per 
unanimitat no es farà cap menció, atès que la manca de vot de la Sra. Camps (que ha 
de ser considerada com a abstenció, segons el previst en l’art. 100 del ROF) no afecta 
al resultat de formació de la voluntat corporativa.  
 
  
ORDRE DEL DIA 
 
1.- APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR  
 
Per unanimitat s’acorda aprovar l’acta de la sessió anterior feta el dia 27 de febrer de 
2015. 
 
A petició de la Sra. Obis, s'introdueix en l'acta de la sessió anterior un nou paràgraf 
que reflecteix la resposta del senyor alcalde a la seva intervenció en el debat conjunt 
dels punts 4 i 6 de l’ordre del dia, en que havia indicat que la petició formulada en la 
comissió informativa va ser arrel els rumors sobre les dietes de la Xina. L’afegit 
incorporarà el següent text: El senyor alcalde respon a la Sra. Obis dient que haurà 
d’acunyar (sic) un terme que digui “és tan inexistent com les dietes de la Xina”. 
 
 
2.- DONAR COMPTE DELS DECRETS DICTATS PER L’ALCALDI A DES DEL 
DARRER PLE ORDINARI 
 
La corporació resta assabentada dels decrets dictats per l’Alcaldia des del darrer Ple i 
que van del núm. 897 fins al núm. 1596, ambdós inclosos. 
 
També es dóna compte específic del decret de data 25 de març de 2015 declarant tres 
dies de dol oficial amb motiu de l’accident aeri que s’havia produït a la regió dels Alps 
francesos. 
 
 
3.- ADHESIÓ DE L’AJUNTAMENT DE LLEIDA A LA “ RED DE ENTIDADES 
LOCALES POR LA TRANSPARENCIA Y PARTICIPACIÓN CIUDAD ANA ” (FEMP) 
 
Vista la proposta d’Alcaldia, per unanimitat s’acorda: 
 
1r. Manifestar la voluntat de l’Ajuntament de Lleida d’adhesió a la “ Red de Entidades 
Locales por la Transparencia y Participación Ciutad ana”  de la Federación Española 
de Municipios y Provincias (FEMP), com a soci titular, d’acord amb el que disposa l’art. 
8 de les normes de funcionament i organització d’aquesta xarxa i donant conformitat al 
text de les esmentades normes. 
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2n. Autoritzar a l’Alcalde, amb els poders tan amplis com en dret calguin, per a 
l’execució del present acord, la signatura de documents i actes d’adhesió, la designació 
de la representació municipal en els òrgans de la “Red” i la realització de tots els actes 
complementaris que es derivin de la condició de soci. 
 
3r. Donar trasllat d’aquest acord a la Federación Española de Municipios y Provincias 
(FEMP),  per al seu coneixement i efectes escaients. 
 
 
4.- RENOVACIÓ DE REPRESENTANT DEL COMITÈ D’EMPRESA EN EL CONSELL 
RECTOR DE TURISME DE LLEIDA 
 
Vista la proposta d’Alcaldia, per unanimitat s’acorda: 
 
1r. Nomenar la Sra. Montserrat González Ferrera vocal del Consell Rector de Turisme 
de Lleida, a proposta del Comitè d’Empresa de l’Ajuntament de Lleida i en substitució 
del Sr. Antoni Lonca Castellnou. Els efectes d’aquest nomenament seran des de la data 
de comunicació de la proposta del comitè d’Empesa. 
 
2n. Agrair al vocal cessant la tasca desenvolupada en el si d’aquest consell. 
 
3r. Notificar aquest acord a les persones afectades i a la presidència i secretaria del 
Consell Rector de “Turisme de Lleida”, als efectes oportuns.  
 
 
5.- RATIFICACIÓ DEL DECRET D’ALCALDIA DE DATA 6-3-2 015 D’INICI 
D’EXPEDIENT PER A LA CONCESSIÓ D’UNA PLACA DE LA PA ERIA AL MÈRIT 
EDUCATIU O PEDAGÒGIC A FAVOR DE LA INSTITUCIÓ DE PO NENT PER LA 
CONSERVACIÓ I L’ESTUDI DE L’ENTORN NATURAL – IPCENA  
 
Per unanimitat s’acorda ratificar el decret d’Alcaldia de data 6-3-2015, el qual en la 
seva part dispositiva diu: 
 
1r. Incoar un expedient contradictori per acreditar circumstancialment els mèrits 
concurrents en Institució de Ponent per la Conservació i l’Estudi de l’Entorn Natural –
IPCENA, per a la concessió al seu favor d’una Placa de la Paeria al mèrit educatiu o 
pedagògic. 
 
2n. Nomenar a S.Sa. Josep Barberà Morreres, regidor de Medi Ambient i Horta 
instructor de l’expedient i a la senyora Esther Fanlo Grasa, secretària, per tal que  
procedeixin a la tramitació de l’expedient.  
 
 
6.- RATIFICACIÓ DEL DECRET D’ALCALDIA DE DATA 24-3- 2015 D’INICI 
D’EXPEDIENT PER A LA CONCESSIÓ D’UNA PLACA DE LA PA ERIA A LA 
SOLIDARITAT A L’ORDRE MERCEDÀRIA DE LLEIDA 
 
Per unanimitat s’acorda ratificar el decret d’Alcaldia de data 24-3-2015, el qual en la 
seva part dispositiva diu: 
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1r. Incoar un expedient contradictori per acreditar circumstancialment els mèrits 
concurrents en l’Ordre Mercedària de Lleida, per a la concessió al seu favor d’una 
Placa de la Paeria a la solidaritat. 
 
2n. Nomenar a S.Sa. M. Rosa Ball Papiol  instructora de l’expedient i a la senyora 
Montserrat Gil de Bernabé Sala, secretària, per tal que  procedeixin a la tramitació de 
l’expedient.  
 
 
7.- RATIFICACIÓ DEL DECRET D’ALCALDIA DE DATA 24-3- 2015 D’INICI 
D’EXPEDIENT PER A LA CONCESSIÓ D’UNA MEDALLA DE LA PAERIA A  LA 
SOLIDARITAT AL PARE RAMON DOMÈNECH I CASTELLS 
 
Per unanimitat s’acorda ratificar el decret d’Alcaldia de data 24-3-2015, el qual en la 
seva part dispositiva diu: 
 
1r. Incoar un expedient contradictori per acreditar circumstancialment els mèrits 
concurrents en el Pare Ramon Domènech i Castells, per a la concessió al seu favor 
d’una Medalla de la Paeria a la solidaritat. 
 
2n. Nomenar a S.Sa. M. Rosa Ball Papiol  instructora de l’expedient i a la senyora 
Montserrat Gil de Bernabé Sala, secretària, per tal que  procedeixin a la tramitació de 
l’expedient.  
 
 
8.- AUTORITZAR LA COMPATIBILITAT SOL·LICITADA PER L A SRA. CAROLINA 
SORRIBAS MORALES 
 
Vista la proposta de la responsable de Planificació Estratègica de Recursos Humans, 
per unanimitat s’acorda: 
 
Autoritzar a la funcionària interina Sra. Carolina Sorribas Morales (2231), periodista del 
Departament de Comunicació, per exercir un segon lloc de treball o activitat de 
docència d’una banda, com a professora associada a la Universitat Ramon Llull durant 
el curs acadèmic 2014/2015 i d’altra com a tutora del Grau de comunicació a la 
Universitat Oberta de Catalunya durant el segon semestre del curs acadèmic 
2014/2015. 
 
En el supòsit de variació de les condicions de l’activitat per la qual s’autoritza la 
compatibilitat caldrà que la interessada ho posi immediatament en coneixement 
d’aquesta corporació. 
 
 
9.- AUTORITZAR LA COMPATIBILITAT SOL·LICITADA PER L A SRA. NEUS PUIG 
VALLS 
 
Vista la proposta de la responsable de Planificació Estratègica de Recursos Humans, 
per unanimitat s’acorda: 
 
Autoritzar a la funcionària interina Sra. Neus Puig Valls (2858), professora del  
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Conservatori Municipal de Musica, per exercir un segon lloc de treball o activitat de 
professora de música i secretària acadèmica a l’Escola Municipal de Música de 
Bellpuig amb una jornada setmanal de 10 hores i 45 minuts, durant el curs 2014/2015. 
 
En el supòsit de variació de les condicions de l’activitat per la qual s’autoritza la 
compatibilitat caldrà que la interessada ho posi immediatament en coneixement 
d’aquesta corporació. 
 
 
10.- AUTORITZAR COMPATIBILITAT SOL·LICITADA PEL SR.  DIEGO TERUEL 
ROCA 
 
Vista la proposta de la responsable de Planificació Estratègica de Recursos Humans, 
per unanimitat s’acorda: 
 
Autoritzar al funcionari Sr. Diego Teruel Roca (9957), auxiliar administratiu adscrit al 
Servei de Recaptació, per exercir un segon lloc de treball o activitat de president de 
l’Associació Observatori Sociodemogràfic de les Terres de Lleida amb una dedicació 
setmanal de 2 hores. 
 
En el supòsit de variació de les condicions de l’activitat per la qual s’autoritza la 
compatibilitat caldrà que l’interessat ho posi immediatament en coneixement d’aquesta 
corporació. 
 
 
11.- RATIFICACIÓ DEL CONVENI DE COL·LABORACIÓ ENTRE  LA DIPUTACIÓ 
DE BARCELONA I L’AJUNTAMENT DE LLEIDA PER LA PRODUC CIÓ I 
L’ORGANITZACIÓ DE L’EXPOSICIÓ ITINERANT “ART EN TRÀ NSIT”, I PER LA 
CESSIÓ TEMPORAL EN PRÉSTEC DE LES OBRES DEL CENTRE D’ART LA 
PANERA QUE FORMARAN PART D’AQUESTA EXPOSICIÓ  
 
Vista la proposta de la presidenta de la Comissió Informativa de Promoció Cultural, 
Museus, Festes i Cultura Popular, per unanimitat s’acorda: 
 
Ratificar el conveni de col·laboració entre l’Ajuntament de Lleida i la Diputació de 
Barcelona per tal de gestionar, d’una banda, la producció i l’organització de l’exposició 
itinerant “Art en trànsit” i, de l’altra, la cessió temporal en préstec de les obres del 
Centre d’Art La Panera que formaran part d’aquesta exposició.  
 
 
12.- RATIFICAR EL CONVENI DE COL·LABORACIÓ ENTRE L’ AJUNTAMENT DE 
LLEIDA I LA FUNDACIÓ BANCO SANTANDER PER A LA REALI TZACIÓ DEL 
PROJECTE EDUCATIU “ LOS MÁS PEQUEÑOS VISITAN LA PANERA ” 
 
Vista la proposta de la presidenta de la Comissió Informativa de Promoció Cultural, 
Museus, Festes i Cultura Popular, per unanimitat s’acorda: 
 
Ratificar el conveni de col·laboració entre l’Ajuntament de Lleida i la Fundació Banco 
Santander    per  establir   els   terminis  i  les  condicions  de  la   col·laboració     entre  
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l’Ajuntament, la Panera i la Fundació per a la realització del projecte educatiu “Los más 
pequeños visitan la Panera”. 
 
 
13.- APROVACIÓ DE LES BASES PER A LA CONCESSIÓ DE M ICROCRÈDITS 
PER ASSOLIR EL NIVELL D’EXCEL·LÈNCIA DE LLENGÜES PE R A L’ANY 2015 I 
DE LA PRIMERA CONVOCATÒRIA PER A LA CONCESSIÓ DE MI CROCRÈDITS 
PER ASSOLIR EL NIVELL D’EXCEL·LÈNCIA DE LLENGÜES PE R A L’ANY 2015 
 
Vista la proposta del cap de la Secció Socioeducativa, per unanimitat s’acorda: 
 
1r. Aprovar les Bases per a la concessió de microcrèdits per assolir el nivell 
d’excel·lència de llengües per a l’any 2015. 
 
2n. Aprovar la primera convocatòria publica per a la concessió de microcrèdits per 
assolir el nivell d’excel·lència de llengües per a l’any 2015, l’import global de la qual 
ascendeix a 12.000,00 €, a càrrec de la partida 06.3230.83102. 
 
3r. Publicar les Bases per a la concessió de microcrèdits per assolir el nivell 
d’excel·lència de llengües per a l’any 2015 al Butlletí Oficial de la Província i obrir un 
termini d’exposició pública de 20 dies hàbils. 
 
4t. Publicar la convocatòria per a la concessió de microcrèdits per assolir el nivell 
d’excel·lència de llengües per a l’any 2015 al Butlletí Oficial de la Província i obrir un 
termini d’un mes de presentació de sol·licituds.  
 
 
14.- APROVACIÓ DE LA MODIFICACIÓ DE LES BASES ESPEC ÍFIQUES DE 
DIFERENTS LÍNIES SUBVENCIONADORES PER A PROJECTES D E PROMOCIÓ 
DE L’EDUCACIÓ DE LA REGIDORIA D’EDUCACIÓ I INFÀNCIA  DE 
L‘AJUNTAMENT DE LLEIDA, I APROVACIÓ DE LA CONVOCATÒ RIA DE 
SUBVENCIONS D’AQUESTES LÍNIES PER A L’ANY 2015  
 
Vista la proposta del cap de la Secció Socioeducativa, per unanimitat s’acorda: 
 
1r. Aprovar la modificació de les bases específiques de les següents línies 
subvencionadores de l’Ajuntament de Lleida : 
 

• Línia 17.- ASSOCIACIONS DE MARES I PARES D'ALUMNES (AMPAS) DELS 
CENTRES PÚBLICS I CONCERTATS D'EDUCACIÓ INFANTIL I PRIMÀRIA 
DE LA CIUTAT DE LLEIDA  13.658 € a càrrec de la partida  06.3261.48204. 

 
• Línia 18.- CONVENIS AMB CENTRES EDUCATIUS DE LA CIUTAT DE 

LLEIDA  5.000 €  a càrrec de la partida 06.3261.48204. 
 

• Línia 19. SUBVENCIÓ PER A CENTRES EDUCATIUS I ENTITATS L'ÀMBIT 
D'ACTUACIÓ DELS QUALS SIGUI L'EDUCACIÓ A LA CIUTAT DE LLEIDA 
3.000 € a càrrec de la partida 06.3261.48204. 
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• Línia 20. SUPORT A ACTIVITATS EDUCATIVES 2.000 € a càrrec de la partida 
06.3261.48204 . 

 
• Línia 21. AJUTS A PROJECTES DE PROMOCIÓ DE LA INFÀNCIA 2.614,86 € 

a càrrec de la partida 06.2315.48901. 
 
2n. Aprovar la convocatòria pública de les esmentades línies subvencionadores per a 
l’any 2015 que tindran un termini de d’exposició al públic de 20 dies hàbils i obrir un 
termini de presentació de sol·licituds d’un mes comptats en ambdós casos des de 
l’endemà de la publicació de l’anunci de la convocatòria al Butlletí Oficial de la 
Província. 
 
 
15.- EXPEDIENT DE GESTIÓ TRIBUTÀRIA “IMPOST DE CONS TRUCCIONS, 
INSTAL·LACIONS I OBRES”, CONCESSIÓ DE BONIFICACIÓ A  LA FUNDACIÓ 
INSTITUT D’ESTUDIS ILERDENCS 
 
Vista la proposta de la presidenta de la Comissió d’Economia i Hisenda, per unanimitat 
s’acorda: 
 
1r. Declarar com a obra d’especial interès o utilitat municipal la reforma de la segona 
planta de l’edifici de l’Institut d’Estudis Ilerdencs de Lleida, situat a la Plaça Catedral, 
s/n. 
 
2n. Aplicar una bonificació del 50% practicant la corresponent liquidació provisional de 
l’ICIO, segons expedient de llicència d’obres LO15-148 al tipus de gravamen del 3%, 
l’import de la qual s’ajustarà a 50% de la quota resultant.  
 
 
16.- ADHESIÓ DE L’AJUNTAMENT DE LLEIDA A LA “ASOCIA CIÓN RED 
IMPULSO – RED DE CIUDADES DE LA CIENCIA Y LA INNOVA CIÓN (ARINN)” 
 
Vista la proposta de la primera tinent d’alcalde, per unanimitat s’acorda: 
 
1r. Acordar la incorporació de l’Ajuntament de Lleida a la “Asociación Red Innpulso – 
Red de Ciudades de la Ciencia y la Innovación (ARINN)” . 
 
2n. Donar conformitat al text dels estatuts de la “Asociación Red Innpulso – Red de 
Ciudades de la Ciencia y la Innovación (ARINN)” 
 
3r. Nomenar  al Sr. Àngel Ros Domingo, Alcalde, representant de l’Ajuntament de 
Lleida a la “Asociación Red Innpulso – Red de Ciudades de la Ciencia y la Innovación 
(ARINN)” 
 
4t. Autoritzar a l’Alcalde, amb els poders tan amplis com en dret calguin, per a 
l’execució del present acord, la signatura de documents i actes d’adhesió, la suplència 
de la representació municipal en els òrgans de l’associació i la realització de tots els 
actes complementaris que es derivin de la condició d’associat. 
 
5è. Donar trasllat d’aquest acord a la Dirección General de Innovación y 
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Competitividad del Ministerio de Economía y Competitividad i a la Secretaria Tècnica 
de la Red Innpulso, així com a la direcció de serveis de l’àmbit corresponent,  per al 
seu coneixement i efectes escaients. 
 
 
17.- MODIFICACIÓ DELS ESTATUTS DEL CONSORCI PER A L A GESTIÓ DEL 
SERVEI DE TDT LOCAL DE LA DEMARCACIÓ DE LLEIDA  
 
Vista la proposta de modificació dels estatuts del Consorci per a la gestió del servei de 
TDT Local de la demarcació de Lleida, del qual l’Ajuntament de Lleida en forma part 
com a ens consorciat. 
 
Vist que el Consell General del Consorci per a la gestió del servei de TDT Local de la 
demarcació de Lleida, en sessió de 23 de desembre de 2014 va adoptar, per unanimitat, 
entre d’altres, l’acord següent: 
 
1. “Adequació dels Estatuts del Consorci a les darr eres modificacions 

legislatives (Llei 27/2013, de 27 de desembre i Lle i 15/2014, de 16 de setembre).  
 
El secretari general de l’Ajuntament de Lleida i secretari del Consell General del 
Consorci, explica el contingut de l’informe que ha elaborat en relació a  l’ adaptació dels 
Estatuts del “Consorci per a la gestió del servei de TDT local de la demarcació de 
Lleida” a  les modificacions legislatives recents, en especial a  la Llei 27/2013, de 27 de 
desembre, de racionalització i sostenibilitat de l’Administració Local i a la Llei 15/2014, 
de 16 de setembre, de racionalització del sector públic i altres mesures de reforma 
administrativa. 
 
Vista la proposta presentada a tal efecte, per unanimitat s’acorda:  
 
“Aprovar l’adequació dels Estatuts del “Consorci per a la gestió del servei de TDT local 
de la demarcació de Lleida”  a les modificacions legislatives recents, en especial a  la 
Llei 27/2013, de 27 de desembre, de racionalització i sostenibilitat de l’Administració 
Local i a la Llei 15/2014, de 16 de setembre, de racionalització del sector públic i altres 
mesures de reforma administrativa. 
 
Aquesta aprovació serà sotmesa als tràmits previstos en l’article 20 dels vigents estatuts 
consorcials i en la normativa general aplicable, i haurà de ser ratificada pels òrgans 
competents dels ens consorciats. 
 
El Consorci s’adscriu a l’Ajuntament de Lleida als efectes previstos en la DA vintena de 
la Llei 30/1992, de 26 de novembre. En aquest sentit,  es delega i faculta de forma 
expressa a la Presidència i a la Intervenció per a que implementin les previsions 
estatutàries en matèria pressupostària, de comptabilitat i de control.” 
 
Vist l’informe de la Secretaria General de l’Ajuntament de data 17-3-2015, on s’informa 
favorablement la proposta de modificació dels estatuts en el sentit que, aquestes 
s’ajusten al que disposen les Lleis 27/2013, de 27 de desembre, de Racionalització i 
Sostenibilitat de l’Administració local i 15/2014, de 16 de setembre, de Racionalització 
del Sector Públic i d’altres mesures de reforma administrativa. 
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Atès que l’article 322 del Reglament d’obres, activitats i serveis dels ens locals preveu 
que la modificació dels estatuts del Consorci, amb l’acord previ del seu òrgan de govern, 
ha de ser ratificada pels ens consorciats i acordada amb les mateixes formalitats que 
per a la seva aprovació. 
 
Atès que l’article 313.2 del Reglament d’obres, activitats i serveis dels ens locals preveu 
que els acords per aprovar i modificar els estatuts del Consorci s’han d’adoptar amb el 
vot de la majoria absoluta de membres de la corporació. 
 
Vista la proposta de la primera tinent d’alcalde, per unanimitat s’acorda: 
 
1r. Aprovar la proposta de modificació dels Estatuts del Consorci per a la gestió del 
servei de TDT Local de la demarcació de Lleida, acordada pel Consell General 
d’aquest Consorci en sessió del dia 16 de desembre de 2014, en els termes exposats 
anteriorment. 
 
2n. Donar trasllat d’aquest acord al Consorci per a la gestió del servei de TDT Local de 
la demarcació de Lleida i a la Intervenció Municipal,  per al seu coneixement i efectes 
escaients. 
 
 
18.- EXPEDIENT DE MODIFICACIONS DE CRÈDITS AL PRESS UPOST DE 
L’AJUNTAMENT 2015 (I) 
 
Vist el dictamen de la Comissió d’Economia i Hisenda, i l’informe de l’interventor, amb 
14 vots a favor del Grup Municipal del PSC, 4 vots en contra del Grup Municipal del PP 
i 7 abstencions del Grup Municipal de CiU i del regidor no adscrit, (la  regidora Sra. 
Marta Camps no vota), s’acorda: 
 
1r.  Aprovar l’expedient de Modificacions de Crèdits al pressupost de l’Ajuntament 
2015 (I), segons el detall següent, resumit a nivell de capítols: 
 

ESTAT DE DESPESES 
-Augments- 

CAPITOL  TOTAL CAPITOL  
1...........................           968,00 
2........................... 3.221.693,14 
4...........................       19.020,00 
6...........................     242.000,00 

                          
ESTAT DE DESPESES 

-Disminucions- 
 

CAPITOL  TOTAL CAPITOL  
5........................... 917.981,55 

 
ESTAT D’INGRESSOS 

-Augments- 
CAPITOL  TOTAL CAPITOL  
8........................... 2.565.699,59 
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R E S U M 
Augment en despeses 3.483.681,14  
Disminució en despeses     917.981,55 2.565.699,59 
Augment d’ingressos  2.565.699,59 
  ANIVELLAT 
 
 
2n. Aprovar la documentació que es detalla en l’índex general de documents generals 
de l’expedient de Modificacions de Crèdits tramitat. 
 
3r. De no presentar-se cap mena de reclamació durant el període d’exposició pública, 
l’acord d’aprovació de l’expedient de Modificacions de Crèdits al Pressupost de 
l’Ajuntament 2015 (I), es considerarà aprovat definitivament, sotmetent-se 
posteriorment l’expedient al tràmit de publicació en els termes regulats pel Reial decret 
legislatiu 2/2004. de 5 de març, que aprova el text refós de la Llei reguladora de les 
Hisendes Locals. 
 
 
19. LIQUIDACIÓ DEL PRESSUPOST DE L'AJUNTAMENT 2014 
 
Havent-se aprovat per l'Alcaldia, en data 27de febrer de 2015 la Liquidació del 
Pressupost de l'Ajuntament, corresponent a l'exercici de 2014 i en compliment d'allò 
previst a l'article 193.4 del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, el qual aprova 
el text refós de la Llei reguladora de les Hisendes Locals, es dóna compte al Ple de la 
mateixa, fent constar el següent: 
 
a) -Drets pressupostaris pendents de cobrament a 31-12-14 .........        66.982.189,57 
           
     -Obligacions pressupostàries pendents  de  pagament a 31-12-14   29.495.733,37 
 
 b) -Resultat  pressupostari de l'exercici ..............................................     7.091.909,24 
 
     -Resultat pressupostari ajustat ........................................................     9.342.252,63 
 
 c) –Romanent de Tresoreria: 
  
     - Drets pendents de cobrament a 31-12-14 ......................................   69.828.323,15 
 
     - Obligacions pendents de pagament a 31-12-14 .............................   40.215.696,42               
 
     - Fons líquids a 31-12-14 ...................................................................     1.334.759,68 
 
     - Romanent de Tresoreria ..................................................................  30.947.386,41 
 
     - Saldos de dubtós cobrament  ...........................................................  24.743.091,00 
 
     - Romanent de Tresoreria afectat a despeses amb  
       finançament afectat...........................................................................    2.722.654,60 
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     - Romanent de Tresoreria per a depeses generals ............................    3.481.640,81 
 
 
20.- LIQUIDACIÓ DEL PRESSUPOST DE L'INSTITUT MUNICI PAL D’OCUPACIÓ 
“SALVADOR SEGUI” 2014 
 
Havent-se aprovat per l'Alcaldia, en data 27 de febrer de 2015, la Liquidació del 
Pressupost de l'Institut  Municipal d’Ocupació “Salvador Seguí”, corresponent a 
l'exercici de 2014, i en compliment d'allò previst a l'article 193.4 del Reial decret 
legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el text refós de la Llei reguladora de 
les Hisendes Locals, es dóna compte al Ple de la mateixa, fent constar el següent: 
 
a) -Drets pressupostaris pendents de cobrament a 31-12-14 ...........     2.061.745,00  
      -Obligacions pressupostàries pendents  de  pagament a 31-12-1        323.815,26 

 
b) -Resultat  pressupostari de l'exercici   ..............................................      328.377,84 
         -Resultat pressupostari ajustat ......................................................   -100.771,90 
 
     c) -Romanent de Tresoreria: 
         - Drets pendents de cobrament a 31-12-14 ..................................  1.961.715,17 
         - Obligacions pendents de pagament a 31-12-14 .........................     764.930,81 
         - Fons líquids a 31-12-14 ...............................................................      29.106,19 
         - Romanent de Tresoreria total ...................................................... 1.225.890,55 
        - Saldos de dubtós cobrament  .......................................................      27.830,71 
        - Romanent de Tresoreria afectat a despeses amb  
          finançament afectat ....................................................................... 1.181.848,43 
        - Romanent de Tresoreria per a despeses generals .......................      16.211,41 
 
 
 
21. LIQUIDACIÓ DEL PRESSUPOST DE TURISME DE LLEIDA 2014 
 
Havent-se aprovat per l'Alcaldia, en data 27 de febrer de 2015, la Liquidació del 
Pressupost de Turisme de Lleida, corresponent a l'exercici de 2014, i en compliment 
d'allò previst a l'article 193.4 del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual 
s’aprova el text refós de la Llei reguladora de les Hisendes Locals, es dóna compte al 
Ple de la mateixa, fent constar el següent: 
 
a) -Drets pressupostaris pendents de cobrament a 31-12-14 .................      477.929,60 
    -Obligacions pressupostàries pendents  de  pagament a 31-12-14 ....      265.777,72 
       
 b) -Resultat  pressupostari de  l'exercici .................................................          2.188,85    
      -Resultat pressupostari ajustat ...........................................................         2.188,85 
 
 c) -Romanent de Tresoreria: 
     - Drets pendents de cobrament a 31-12-14 .........................................     502.665,78 
     - Obligacions pendents de pagament a 31-12-14 ................................     433.716,75    
     - Fons líquids a 31-12-14.......................................................................       45.463,55 
     - Romanent de Tresoreria total ..............................................................    114.412,58 
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     - Saldos de dubtós cobrament ...............................................................      42.604,41       
     - Romanent de Tresoreria afectat a despeses amb finançament afectat.        ----        
     - Romanent de Tresoreria per a despeses generals  ............................      71.808,17 
 
 
 
22.- DONAR COMPTE AL PLE DELS INFORMES REFERENTS A L’ACOMPLIMENT 
DE L’OBJECTIU D’ESTABILITAT PRESSUPOSTÀRIA, DE L’AV ALUACIÓ DEL 
COMPLIMENT DEL PLA DE SANEJAMENT I INFORMACIÓ ORDRE  
HAP/2105/2012, D’1 D’OCTUBRE REFERENT A LA LIQUIDAC IÓ DEL 
PRESSUPOST 2014. 
 
Vist el dictamen de la Comissió d’Economia i Hisenda, segons el qual: 
 
En compliment d’allò previst a la Llei orgànica 2/2012, de 27 d’abril, d’Estabilitat 
Pressupostària i Sostenibilitat, i Ordre HAP/2015/2012, d’1 d’octubre, en la seva 
aplicació a les entitats locals, la Intervenció ha emès informe corresponent. 
 
Així mateix en compliment de l’establert en el RDL 5/2009, s’ha avaluat el compliment 
del pla de sanejament. Les dades establertes en aquest informe relatives a la execució 
real coincideixen amb la liquidació del pressupost aprovada per l’Alcalde en data 27 de 
febrer de 2015. 
 
Les dades de la liquidació es traslladen als corresponents organismes de tutela 
financera dels plans vigents, tant de  l’Administració del Estat com de l’Administració 
de la Generalitat de Catalunya, amb els formats que cada organisme requereixi. 
  
El Ple de l'Ajuntament es dóna per assabentat dels informes abans esmentats 
referents a l’acompliment de l’objectiu d’estabilitat pressupostària, de l’avaluació del 
compliment del pla de sanejament així com dels informes a que fa referència l’Ordre 
HAP/2015/2012, d’1 d’octubre, referent a la liquidació del pressupost 2014. 
  
 
23.- EXPEDIENT DE RECONEIXEMENT DE CRÈDITS DE DESPESES 
EFECTUADES A L’ANY 2014 I ANTERIORS 
 
Vista la relació de despeses efectuades durant l’any 2014 i anteriors, per atendre 
serveis municipals, sense la corresponent consignació pressupostària, i el dictamen de 
la Comissió d’Economia i Hisenda, amb 14 vots a favor del Grup Municipal del PSC, 4 
vots en contra del Grup Municipal del PP i 7 abstencions del Grup Municipal de CiU i 
del regidor no adscrit, (la  regidora Sra. Marta Camps no vota), s’acorda: 
 
Reconèixer crèdits relacionats amb les despeses abans esmentades, per un import 
total de 3.483.681,14 EUR,  per al seu pagament amb càrrec a les consignacions del 
Pressupost Municipal 2015, condicionat a l’efectivitat de la modificació pressupostària 
realitzada per aplicar el Romanent Líquid de Tresoreria i el Fons de Contingència al 
finançament de les operacions pendents d’aplicar al pressupost. 
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24.- INFORME DONANT COMPTE DE LA TRAMESA DE DADES A L MINISTERI 
D’HISENDA I ADMINISTRACIONS PÚBLIQUES CORRESPONENT AL QUART 
TRIMESTRE DE 2014, D’ACORD AMB L’ORDRE HAP/2105/201 2, D’1 D’OCTUBRE, 
RELATIU AL PRESSUPOST DE L’EXERCICI 2014 
 
En compliment del que es disposa a l’article 16 de l’Ordre HAP/2105/2012, d’1 
d’octubre, s’ha elaborat l’informe referent a l’actualització de dades d’execució del 
pressupost i dels estats financers de les entitats que formen part del sector de les 
administracions públiques d’aquesta Corporació, corresponents al quart trimestre de 
l’exercici 2014. 
 
Així mateix, l’informe inclou les dades corresponents a l’informe d’avaluació 
actualitzada del compliment de l’objectiu que contempla la Llei orgànica 2/2012 i que 
suposa que el pressupost en execució de les entitats que formen part del sector de les 
administracions públiques d’aquesta Corporació, compleix objectiu d’estabilitat 
pressupostària i la regla de despesa. 
 
En conseqüència, per unanimitat s’acorda: 
 
Donar-se per assabentats de l’informe esmentat a què es refereix l’article 16 de l’Ordre 
HAP/2105/2012, d’1 d’octubre i de la tramesa al Ministeri d’Hisenda i Administracions 
Públiques de l’esmentada documentació.  
 
 
25.- DONANT COMPTE DE LA TRAMESA DE DADES AL MINIST ERI D’HISENDA I 
ADMINISTRACIONS PÚBLIQUES D’ACORD AMB L’ORDRE HAP/2 105/2012, D’1 
D’OCTUBRE, CORRESPONENT ALS PRESSUPOSTOS APROVATS I  ELS ESTATS 
FINANCERS INICIALS CORRESPONENTS A L’EXERCICI ECONÒ MIC DE 2015 
 
Vist el dictamen de la Comissió d’Economia i Hisenda, per unanimitat s’acorda el 
següent: 
 
Aprovar la documentació a que fa referència l’Ordre HAP/2105/2012, d’1 d’octubre, per 
la qual es desenvolupen les obligacions de subministrament d’informació previstes a la 
Llei orgànica 2/2012, de 27 d’abril, d’estabilitat pressupostària i sostenibilitat financera i 
els estats financers inicials corresponents a l’exercici econòmic de 2015, de la qual el 
Ple en resta assabentat. 
 
 
26.- EXPEDIENT D’AUTORITZACIÓ AL PARC CIENTÍFIC I T ECNOLÒGIC 
AGROALIMENTARI DE LLEIDA A QUE FA REFERÈNCIA L’ARTI CLE 11.3.g) I 
ARTICLES 6 I 13 DE L’ORDRE ECC/2504/2014, DE 30 DE DESEMBRE  
 
En relació amb el requeriment de subsanació al Parc Científic i Tecnològic 
Agroalimentari de Lleida, expedient MOR-2014-0001 i concretament respecte al 
requisit relatiu a l’autorització de l’administració  territorial de pertinença, per unanimitat  
s’acorda l’adopció  dels següents acords:  
 
-Autoritzar al Parc Científic i Tecnològic Agroalimentari de Lleida, per a la moratòria a 
que fa referència l’article 11.3.g de l’Ordre  ECC/2504/2014 de 30 de desembre, per la 
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que es regulen les condicions, quanties, modalitats de garanties, i el procediment per a 
la concessió de la moratòria de les quotes d’amortització de préstecs concedits a 
entitats promotores de parcs científics i tecnològics. 
 
-Assumir per part de l’Ajuntament  de Lleida la responsabilitat subsidiària del pagament 
del deute, segons allò establert a l’article 6 de l’esmentada ordre, l’ajornament del qual 
es sol·licita en virtut del que s’estableix a la disposició addicional en aplicació de la 
qual es dicta la present ordre. 
 
-Facultar al Molt Il·lustre Sr. Alcalde per a dictar quantes resolucions siguin 
necessàries per l’efectivitat d’aquest acord, i per que en representació de l’Ajuntament 
de Lleida, subscrigui tots els documents públics o privats que siguin necessaris per 
aquest efecte. 
 
 
27.- APROVACIÓ DEL PLEC DE CLÀUSULES ADMINISTRATIVES I T ÈCNIQUES 
QUE HAN DE REGIR LA CONCESSIÓ ADMINISTRATIVA DEMANI AL DE L’ESPAI 
PÚBLIC “PARC DE LES BASSES” PER LA CONSTITUCIÓ D’UN  PARC D’OCI 
FAMILIAR I INICI DE LA LICITACIÓ 
 
Vista la proposta del president de la Comissió de Promoció Econòmica: Industrial, 
Comercial i Turística, amb 21 vots a favor dels Grups Municipals del PSC, CiU i regidor 
no adscrit i  4 abstencions del Grup Municipal del PP (la regidora Sra. Marta Camps no 
vota), s’acorda:  
  
1r.  Aprovar inicialment el Plec de Clàusules Administratives i Tècniques, que han de 
regir la concessió administrativa demanial de l’espai públic “Parc de les Basses” per la 
constitució d’un parc d’oci familiar. 
 
El terreny, objecte de la concessió el constitueixen 19,02 hectàrees ubicades al “Parc 
de les Basses”, en concret, les següents finques amb les referències cadastrals: 
 

1. 25900A009003240000LP 
2. 25900A009006540000LR 

 
2n.  Els terrenys de particulars que d’acord amb el Plec de Clàusules són objecte 
d’adquisició el constitueixen 8,09 hectàrees, que amb el desenvolupament  del sector 
urbanístic complert, arribarà a un total de 27,11 hectàrees que conformen la totalitat 
del Parc d’oci familiar. En concret, són les següents finques: 
 

1. 25900A009003260000LT 
2. 25900A009003250000LL 
3. 25900A009002140000LS 
4. 25900A009003210000LY 
5. 25900A009006440000LP 
6. 25900A009003200000LB 
7. 25900A009003190000LG 
8. 25900A009003220000LG 
9. 25900A009003180000LY 
10. 25900A009003170000LB 
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11. 25900A008001280000LM 
12. 25900A009003270000LF 

 
3r. Sotmetre el Plec de Clàusules a exposició pública per un termini de 30 dies, 
període durant el qual es podran formular reclamacions i al·legacions, d’acord amb el 
que preveu l’article 66.1 del Reglament de patrimoni dels ens locals, aprovat per 
Decret 336/1988, de 17 d’octubre. En el supòsit que no hi hagi reclamacions ni 
al·legacions, el Plec es considerarà aprovat definitivament.  
 
4rt. Iniciar el procediment licitatori, mitjançant procediment obert amb diversos criteris 
d’adjudicació, d’acord amb allò establert en l’article 66 i següents del Reglament de 
patrimoni dels ens locals, aprovat per Decret 336/1988, de 17 d’octubre, i als articles 
142 i 157 del RDL 3/2011, de 14 de novembre de la LCSP. 
 
5è. Delegar de forma expressa a la Junta de Govern Local la resolució de les 
reclamacions i al·legacions, que en el seu cas es presentin al Plec de Clàusules, previ 
informe de la Comissió informativa corresponent. 
 
6è. Delegar de forma expressa a la Junta de Govern Local i/o a l’Alcaldia tots els actes 
de desenvolupament o execució del present acord, d’acord amb l’establert en la 
Disposició Addicional del Plec de Clàusules. 
 
 
28.- APROVACIÓ DE LA MODIFICACIÓ DELS ESTATUTS DEL CONSORCI PER A 
LA GESTIÓ DEL SERVEI D’ACOLLIMENT A PERSONES SENSE LLAR 
 
Vista la proposta de modificació dels estatuts del Consorci per a la gestió del servei 
d’acolliment a persones sense llar, del qual l’Ajuntament de Lleida en forma part com a 
ens consorciat. 
 
Vist que el Consell General Consorci per a la gestió del servei d’acolliment a persones 
sense llar, en sessió de 16 de desembre de 2014 va adoptar, per unanimitat, entre 
d’altres, l’acord següent: 
 
“Aprovar l’adequació dels Estatuts del “Consorci per a la gestió del servei d’acolliment a 
persones sense llar de Lleida” a les modificacions legislatives recents, en especial a  la 
Llei 27/2013, de 27 de desembre, de racionalització i sostenibilitat de l’Administració 
Local i a la Llei 15/2014, de 16 de setembre, de racionalització del sector públic i altres 
mesures de reforma administrativa. 
 
Aquesta aprovació serà sotmesa als tràmits previstos en l’article 35 dels vigents estatuts 
consorcials i en la normativa general aplicable, i haurà de ser ratificada pels òrgans 
competents dels ens consorciats. 
 
El Consorci s’adscriu a l’Ajuntament de Lleida als efectes previstos en la DA vintena de 
la Llei 30/1992, de 26 de novembre. En aquest sentit,  es delega i faculta de forma 
expressa a la Presidència i a la Intervenció per a que implementin les previsions 
estatutàries en matèria pressupostària, de comptabilitat i de control.” 
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Atès que, examinades les modificacions dels estatuts proposades, aquestes s’ajusten al 
que disposen les Lleis 27/2013, de 27 de desembre, de Racionalització i Sostenibilitat 
de l’Administració local i 15/2014, de 16 de setembre, de Racionalització del Sector 
Públic i d’altres mesures de reforma administrativa. 
 
Atès que l’article 322 del Reglament d’obres, activitats i serveis dels ens locals preveu 
que la modificació dels estatuts del Consorci, amb l’acord previ del seu òrgan de govern, 
ha de ser ratificada pels ens consorciats i acordada amb les mateixes formalitats que 
per a la seva aprovació. 
 
Atès que l’article 313.2 del Reglament d’obres, activitats i serveis dels ens locals preveu 
que els acords per aprovar i modificar els estatuts del Consorci s’han d’adoptar amb el 
vot de la majoria absoluta de membres de la corporació. 
 
Vista la proposta de la primera tinent d’alcalde, per unanimitat s’acorda: 
 
1r. Aprovar la proposta de modificació dels Estatuts del Consorci per a la gestió del 
servei d’acolliment a persones sense llar, acordada pel Consell General d’aquest 
Consorci en sessió del dia 16 de desembre de 2014, en els termes exposats 
anteriorment. 
 
2n. Donar trasllat d’aquest acord al Consorci per a la gestió del servei d’acolliment a 
persones sense llar i a la Intervenció Municipal,  per al seu coneixement i efectes 
escaients. 
 
 
29.- APROVACIÓ DE LA CONVOCATÒRIA DE SUBVENCIONS DE  LES 
DIFERENTS LÍNIES SUBVENCIONADORES DE LA REGIDORIA D E DRETS 
CIVILS, COOPERACIÓ I IGUALTAT DE L’AJUNTAMENT DE LL EIDA PER A L’ANY 
2015  
 
Vista la proposta de la tècnica en Cooperació Internacional, per unanimitat s’acorda: 
 
1r. Aprovar la convocatòria pública de les següents línies subvencionadores per a l’any 
2015, que tindran el termini de presentació d’un mes des de l’endemà de la publicació 
de la convocatòria al Butlletí Oficial de la Província: 
 

1. Ajuts a projectes de cooperació en pobles i col·lectius empobrits 
econòmicament i socialment, acció humanitària i formació i execució de 
projectes de codesenvolupament 2015: 80.000 € amb càrrec a la partida 05-
2313-490.00, dins el pressupost 2015 a través de la Regidoria de Drets Civils, 
Cooperació i Igualtat. 

2. Ajuts a projectes d’educació per al desenvolupament, sensibilització, drets 
humans, la igualtat de gènere, les relacions Nord-Sud i la diversitat cultural 
2015: 40.000 € amb càrrec a la partida 05-2313-489.01 dins el pressupost 2015 
a través de la Regidoria de Drets Civils, Cooperació i Igualtat. 

 
2n. Aprovar el nomenament de l’Òrgan Instructor de les línies subvencionadores de 
Drets Civils, Cooperació i Igualtat, en la persona de la regidora Sra. Rosa Ball Papiol.  
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30.- APROVACIÓ DE LES BASES REGULADORES DE LA CONVO CATÒRIA 
MUNICIPAL PER A L’ANY 2015 I APROVACIÓ DE LA CONVOC ATÒRIA PER A 
L’ANY 2015 D’AJUTS PER A LA REHABILITACIÓ DELS EDIF ICIS EN L’ÀMBIT 
DEL CENTRE HISTÒRIC DE LLEIDA 
 
Vista la proposta del regidor d’Urbanisme, Via Pública i Concessions,  per unanimitat 
s’acorda: 
 
1r. Aprovar les Bases reguladores de la convocatòria municipal per a l’any 2015 d’ajuts 
a la rehabilitació dels edificis en l’àmbit del Centre Històric de Lleida, en els termes de 
l’annex I. 
 
2n. Sotmetre les Bases a la informació pública mitjançant la inserció d’un anunci en el 
tauler d’anuncis de la Corporació, en la pàgina web municipal i en el Butlletí Oficial de 
la Província de Lleida, així com, en un dels mitjans de comunicació escrita diària, que 
estaran exposats al públic durant un termini de vint dies  a efectes de què es puguin 
formular les corresponents al·legacions i/o reclamacions.  
 
3r. Un cop hagi transcorregut el termini de presentació d’al·legacions i/o reclamacions 
pertinent i s’entenguin aprovades definitivament les Bases reguladores de la 
convocatòria municipal per a l’any 2015, es donarà per aprovada la Convocatòria 
municipal per a l’any 2015, d’ajuts per a la rehabilitació dels edificis en l’àmbit del 
centre històric de Lleida, en els termes de l’annex II, i es podrà procedir a la seva 
publicació al Butlletí Oficial de la Província de Lleida. 
 
4t. Delegar i facultar a l’Il·lm. Sr. Alcalde i a la Junta de Govern Local la resolució de 
totes les incidències derivades de l’execució d’aquest acord. 
 
 
 
31.- APROVACIÓ DEL TEXT DEL CONVENI DE COL·LABORACI Ó ENTRE 
AQUEST AJUNTAMENT I LA DEMARCACIÓ DE LLEIDA DEL COL ·LEGI 
D’ARQUITECTES DE CATALUNYA I EL COL·LEGI D’APARELLA DORS, 
ARQUITECTES TÈCNICS I ENGINYERS DE L’EDIFICACIÓ DE LLEIDA, PER TAL 
DE DUR A TERME LES INSPECCIONS TÈCNIQUES D’EDIFICIS  EN EL CENTRE 
HISTÒRIC 
 
Vista la proposta de l’Oficialia Major, per unanimitat s’acorda: 
 
1r. Aprovar el text del Conveni de col·laboració entre aquest Ajuntament, el Col·legi 
d’Arquitectes de Catalunya, demarcació de Lleida, i el Col·legi d’Arquitectes Tècnics, 
Aparelladors i Enginyers de l’Edificació, de Lleida, per tal de dur a terme les 
inspeccions tècniques dels edificis en aquelles edificacions del Centre Històric en les 
que l’Ajuntament hagi d’actuar amb caràcter subsidiari. 
 
2n. Delegar i facultar a l’Il·lm. Sr. Alcalde i a la Junta de Govern Local la resolució de 
totes les incidències derivades de l’execució d’aquest acord. 
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32.- APROVACIÓ DE LA MODIFICACIÓ DELS ESTATUTS DEL CONSORCI DE 
RESIDUS DEL SEGRIÀ, ACORDADA PEL CONSELL GENERAL D’ AQUEST 
CONSORCI, EN SESSIÓ DE DATA 23-12-2014 
 
Vista la proposta de modificació dels estatuts del Consorci de Residus del Segrià del 
qual l’Ajuntament de Lleida en forma part com a ens consorciat. 
 
Vist que el Consell General del Consorci de Residus del Segrià, en sessió de 23 de 
desembre de 2014 va adoptar, entre d’altres, els acords següents: 
 

“Proposta d’adequació dels Estatuts del Consorci a les darreres 
modificacions legislatives (Llei 27/2013, de 27 de desembre i Llei 15/2014, de 
16 de setembre). 
 
Atesa la  Disposició Final segona de la Llei 27/2013, de 27 de desembre, de 
racionalització i sostenibilitat de l’Administració Local (en endavant LRSAL), que 
inclou una nova disposició addicional (la número vint) en la Llei 30/1992, de 26 de 
novembre, de règim jurídic de les Administracions públiques i del procediment 
administratiu comú.  
 
Atesa la Llei 15/2014, de 16 de setembre, de racionalització del sector públic i altres 
mesures de reforma administrativa, que regula en els articles 12 a 15 diverses 
modificacions relatives al règim jurídic dels consorcis.  
 
Atès que aquestes modificacions tenen afectacions pressupostàries i cal que 
estiguin implementades abans del començament de l’exercici econòmic de l’any 
2015.  
 
Vits l’informe favorable de la Secretaria del Consorci. 
 
Per unanimitat (amb la condició que s’expressa en la part dispositiva) s’acorda: 
 
Primer. Aprovar l’adequació dels Estatuts del Consorci de Residus del Segrià a les 
modificacions legislatives recents, en especial a  la Llei 27/2013, de 27 de 
desembre, de racionalització i sostenibilitat de l’Administració Local i a la Llei 
15/2014, de 16 de setembre, de racionalització del sector públic i altres mesures de 
reforma administrativa. 
 
Aquesta aprovació serà sotmesa als tràmits previstos en l’article 18 dels vigents 
estatuts consorcials i en la normativa general aplicable, i haurà de ser ratificada pels 
òrgans competents dels ens consorciats. (Aquest acord està expressament 
condicionat a l’aprovació per part del Consell Comarcal -o dels seus representant 
en els Consorci-  del Pla de pagament que proposi la Paeria per posar-se al dia dels 
seus deutes i garantir la periodicitat dels pagaments ordinaris).  
 
Segon. Tenint en consideració que el Consorci s’adscriu al Consell Comarcal del 
Segrià als efectes previstos en la DA vintena de la Llei 30/1992, de 26 de 
novembre, es delega i faculta de forma expressa en la Presidència i en la 
Intervenció del Consell Comarcal per a que implementin les previsions del nou 
article 14 dels Estatuts en matèria pressupostària, de comptabilitat i de control. 



 
 

 19 

Aquesta facultació inclou, si escau, la designació i/o modificació  de la persona 
responsable de la intervenció de l’ens consorcial”. 

 
 
Vist l’informe de la Secretaria General de l’ajuntament de data 17-3-2015, on s’informa 
favorablement la proposta de modificació dels estatuts en el sentit que, aquestes 
s’ajusten al que disposen les Lleis 27/2013, de 27 de desembre, de Racionalització i 
Sostenibilitat de l’Administració local i 15/2014, de 16 de setembre, de Racionalització 
del Sector Públic i d’altres mesures de reforma administrativa. 
 
Atès que l’article 322 del Reglament d’obres, activitats i serveis dels ens locals preveu 
que la modificació dels estatuts del Consorci, amb l’acord previ del seu òrgan de govern, 
ha de ser ratificada pels ens consorciats i acordada amb les mateixes formalitats que 
per a la seva aprovació. 
 
Atès que l’article 313.2 del Reglament d’obres, activitats i serveis dels ens locals preveu 
que els acords per aprovar i modificar els estatuts del Consorci s’han d’adoptar amb el 
vot de la majoria absoluta de membres de la corporació. 
 
Vista la proposta del tinent d’alcalde i regidor d’Urbanisme, Via pública i Concessions, 
per unanimitat s’acorda: 
 
1r.  Aprovar la proposta de modificació dels Estatuts del Consorci de Residus del 
Segrià, acordada pel Consell General d’aquest Consorci en sessió del dia 23 de 
desembre de 2014, en els termes exposats anteriorment. 
 
2n.  Donar trasllat d’aquest acord al Consorci de Residus del Segrià i a la Intervenció 
Municipal,  per al seu coneixement i efectes escaients. 
 
 
33.- APROVACIÓ DE LA PRÒRROGA DEL CONTRACTE DE CONC ESSIÓ DEL 
SERVEI DE NETEJA VIÀRIA, DE RECOLLIDA DE LES DIVERS ES FRACCIONS 
DELS RESIDUS MUNICIPALS I ALTRES SERVEIS COMPLEMENT ARIS A LA 
CIUTAT DE LLEIDA, ADJUDICAT A L’EMPRESA ILNET-UTE 
 
Vista la proposta de l’Oficialia Major, per unanimitat s’acorda: 
 
1r. Aprovar la pròrroga, pel període del 17 de març de 2016 fins al 16 de març de 
2018, en els termes del Plec de Clàusules que regeixen el contracte i de l’informe de la 
Responsable Coordinadora de Medi Ambient i Horta de l’Ajuntament de Lleida de data 
19 de març de 2015, del contracte de concessió del servei de neteja viària, de recollida 
de les diverses fraccions dels residus municipals i altres serveis complementaris a la 
ciutat de Lleida, adjudicat a l’empresa ILNET-UTE amb CIF núm. G-25592544, segons 
acord de Ple de data 28 d’octubre de 2005. 
 
2n. Delegar de forma expressa a la Junta de Govern Local o a l’Alcaldia tots els actes 
de desenvolupament o execució del present acord. 
 
3r. Notificar aquesta resolució a l’empresa UTE-ILNET amb CIF núm. U-25592544, pel 
seu coneixement i efectes. 
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34.- APROVACIÓ DE LA MODIFICACIÓ DELS ESTATUTS DEL CONSORCI DEL 
TRANSPORT PÚBLIC DE L’ÀREA DE LLEIDA, AUTORITAT TER RITORIAL DE 
MOBILITAT, ADOPTADA PER ACORD DE GOVERN 9/2015, DE LA GENERALITAT 
DE CATALUNYA  
 
Vist l’escrit de data 6-2-2015 de l’Autoritat Territorial de la Mobilitat, Àrea de Lleida, el 
qual ens trasllada la proposta de modificació dels estatuts del Consorci del Transport  
Públic de l’Àrea de Lleida, Autoritat Territorial de Mobilitat, del que l’Ajuntament de 
Lleida en forma part com a ens consorciat. 
 
Atès que, en data 27 de gener de 2015, la Generalitat va adoptar l’Acord de Govern 
9/2015, pel qual s’aprova la modificació dels Estatuts, entre d’altres, d’aquest Consorci 
del Transport  Públic de l’Àrea de Lleida, per a la seva adaptació a la normativa de 
vigent aplicació, en els termes que figuren a continuació: 
 
“Consorci del Transport Públic de l’Àrea de Lleida,  Autoritat Territorial de 
Mobilitat (Estatuts aprovats per l’Acord del Govern  de 30 d’agost de 2005, i 
modificats per l’Acord GOV/155/2011, de 13 de desem bre). 
 
Afegir un nou paràgraf, el tercer, a l’article 1, amb la redacció següent: 
 
1.3 El Consorci resta adscrit a l’Administració de la Generalitat de Catalunya mitjançant 
el departament competent en matèria de transports. 
 
Modificar l’article 23, que queda redactat de la manera següent: 
 
Article 23 Fiscalització 

El Consorci resta subjecte a auditoria financera i de regularitat en el marc del control 
financer establert, per a aquest tipus d’entitats, en la normativa reguladora de les 
finances públiques de Catalunya, sota la responsabilitat de la Intervenció General de la 
Generalitat de Catalunya. 
 
Modificar l’article 24, que queda redactat de la manera següent: 
 
Article 24. Règim pressupostari i comptable 

24.1 El règim pressupostari aplicable al Consorci és el que determinen la normativa 
reguladora de les finances públiques de la Generalitat per a aquest tipus d’entitats, i els 
criteris o normativa de desplegament que pugui dictar l’òrgan competent en matèria de 
pressupostos de l’Administració de la Generalitat de Catalunya. 
 
24.2 El règim comptable aplicable al Consorci és el que disposa la normativa reguladora 
de les finances públiques de la Generalitat per a aquest tipus d’entitats, i les instruccions 
i normativa de desplegament que dicti la Intervenció General de la Generalitat de 
Catalunya. 
 
Modificar l’article 26, que queda redactat de la manera següent: 
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Article 26. Règim del personal 

26.1 El règim jurídic del personal al servei del Consorci és el de l’Administració de la 
Generalitat de Catalunya. Aquest personal pot ser funcionari o laboral, i ha de procedir 
d’una reassignació de llocs de treball de les administracions consorciades. 
 
26.2 Quan les necessitats del Consorci ho exigeixin, aquest pot contractar personal 
laboral temporal.” 
 I  
Vist l’informe de la Secretaria General de l’ajuntament de data 17-3-2015, on s’informa 
favorablement la proposta de modificació dels estatuts en el sentit que, aquestes 
s’ajusten al que disposen les Lleis 27/2013, de 27 de desembre, de Racionalització i 
Sostenibilitat de l’Administració local i 15/2014, de 16 de setembre, de Racionalització 
del Sector Públic i d’altres mesures de reforma administrativa. 
 
Atès que l’article 322 del Reglament d’obres, activitats i serveis dels ens locals preveu 
que la modificació dels estatuts del Consorci, amb l’acord previ del seu òrgan de govern, 
ha de ser ratificada pels ens consorciats i acordada amb les mateixes formalitats que 
per a la seva aprovació. 
 
Atès que l’article 313.2 del Reglament d’obres, activitats i serveis dels ens locals preveu 
que els acords per aprovar i modificar els estatuts del Consorci s’han d’adoptar amb el 
vot de la majoria absoluta de membres de la corporació. 
 
Atès que l’acord d’aprovació de la modificació dels estatuts proposada s’ha sotmès per 
part de la Generalitat de Catalunya a informació pública, mitjançant anunci en el Diari 
Oficial de la Generalitat de Catalunya núm. 6799, de 29 de gener 2015. 
 
Vista la proposta del Tinent d’Alcalde i regidor d’Urbanisme, Via pública i Concessions, 
per unanimitat s’acorda: 
 
1r.  Aprovar la proposta de modificació dels Estatuts del Consorci del Transport  Públic 
de l’Àrea de Lleida, Autoritat Territorial de Mobilitat, adoptada per Acord de Govern 
9/2015, de la Generalitat de Catalunya, en els termes exposats anteriorment. 
 
2n.  Donar trasllat d’aquest acord al Consorci del Transport  Públic de l’Àrea de Lleida, 
Autoritat Territorial de Mobilitat, i a la Intervenció Municipal, per al seu coneixement i 
efectes escaients. 
 
 
35.- APROVACIÓ DEL PLA D’ADAPTACIÓ AL CANVI CLIMÀTI C DEL MUNICIPI DE 
LLEIDA 
 
Vista la proposta del regidor de Medi Ambient i Horta, per unanimitat s’acorda: 
 
1r. Aprovar el Pla d’adaptació al canvi climàtic del municipi de Lleida.   
 
2n.Comunicar el present acord a l’oficina de “Mayors Adapt” de la Unió Europea. 
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3er. Presentar el Pla d’Adaptació al canvi climàtic  a la Plataforma de “Mayors Adapt”   
(http://mayors-adapt.eu/taking-action/register-your-city/) 
 
 
36.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PSC PER A L’IMPUL S DE LA 
INCORPORACIÓ DE CLÀUSULES SOCIALS EN LA CONTRACTACI Ó A 
L’AJUNTAMENT DE LLEIDA  
 
Vista la moció presentada pel Grup Municipal del PSC, per unanimitat s’acorda: 
 
1r. Adoptar el compromís d’incorporar, sempre que sigui possible, clàusules socials en 
els expedients de contractació pública i col·laborar amb la Generalitat de Catalunya, 
les entitats municipalistes i els altres ens locals en la difusió i l’impuls del seu ús per 
les administracions públiques. 
 
2n. Prendre com a referència per a la incorporació de les clàusules la Guia per a la 
inclusió de clàusules contractuals de caràcter social, aprovada per la Junta Consultiva 
de Contractació Administrativa de la Generalitat de Catalunya i les actualitzacions que 
se’n facin. 
 
3r. Trametre còpia d’aquest acord al Departament de la Presidència de la Generalitat 
de Catalunya, a l’Associació Catalana de Municipis i Comarques (ACM) i a la 
Federació de Municipis de Catalunya (FMC). 
 
 
37.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CIU EN SUPORT DE L A LLEI 16/2014, 
D’ACCIÓ EXTERIOR I DE RELACIONS AMB LA UNIÓ EUROPEA  I DE LES NOVES 
DELEGACIONS DEL GOVERN A ITÀLIA I ÀUSTRIA 
 
Vista la moció presentada pel Grup Municipal de CiU, amb 20 vots a favor dels grups 
municipals de CiU i PSC i 5 vots en contra del Grup Municipal del PP i del regidor no 
adscrit (la regidora Sra. Marta Camps no vota), s’acorda aprovar els punts següents: 
 
“1r. Manifestar el suport de l’Ajuntament de Lleida a la Llei 16/2014 d'Acció Exterior i 
de Relacions amb la Unió Europea, aprovada pel Parlament de Catalunya. 
 
.../... 
3r. Demanar al govern espanyol que deixi de posar traves a la política exterior de la 
Generalitat de Catalunya, posant de manifest que la via del contenciós no permet 
avançar ni generar l’entorn de seguretat política, social i econòmica, tant necessari 
avui en dia. 
 
4t. Donar trasllat dels presents acords a l’Associació Catalana de Municipis, a la 
Federació de Municipis de Catalunya, als grups polítics del Parlament de Catalunya i 
de les Corts Generals, a la Secretaria d’Afers Exteriors de la Generalitat i al Ministeri 
d’Afers Exteriors”. 
 
Amb 6 vots a favor del Grup Municipal de CiU i 19 vots en contra dels grups municipals 
del PSC, PP i del regidor no adscrit (la regidora Sra. Marta Camps no vota), s’acorda 
rebutjar el punt següent: 
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“2n. Expressar el nostre suport a l'acció exterior de la Generalitat a través de l'obertura 
de dues noves delegacions a Viena i Roma, i intensificar la presència de Catalunya al 
món per estrènyer els vincles amb països estratègics”. 
 
 
38.- MOCIÓ DELS GRUPS MUNICIPALS DE CIU I PSC EN SU PORT A L’ESPORT 
CATALÀ 
 
Vista la moció presentada pels grups municipals de CiU i PSC, amb 20 vots a favor 
dels grups municipals de CiU i PSC, 4 vots en contra del Grup Municipal del PP i 1 
abstenció del regidor no adscrit (la regidora Sra. Marta Camps no vota), s’acorda: 
 
1r. Manifestar el suport de l’Ajuntament de Lleida a l’esport català en el seu conjunt i al 
teixit associatiu vinculat a l’activitat física que formen esportistes, voluntaris, clubs, 
consells esportius, federacions esportives, la Unió de Consells Esportius de Catalunya 
i la mateixa Unió de Federacions Esportives de Catalunya. 
 
2n. Instar al Congrés dels Diputats i al Senat a la retirada de la Llicència Única 
esportiva. 
 
3r. Instar al Parlament de Catalunya a permetre l’accés a l’exercici professional dels 
tècnics, instructors i entrenadors federatius. 
 
4t. Instar al Congrés dels Diputats i al Senat a reconèixer la figura del pocket money en 
la regulació del voluntaritat esportiu. 
 
5è. Instar al Congrés dels Diputats i al Senat a recuperar el tipus reduït del 8% sobre 
l’Impost sobre el Valor Afegit per als serveis prestats a persones físiques que 
practiquin esport o educació física relacionats, sempre que tals serveis estiguin 
directament relacionats amb les esmentades pràctiques i siguin prestats per 
particulars, empreses o clubs no reconeguts com de caràcter social. 
 
6è.  Instar al Congrés dels Diputats i al Senat a incloure en l’annex II sobre marxes, 
proves esportives, marxes ciclistes i altres esdeveniments del Reial Decret 1428/2003, 
de 21 de novembre, la correcta remissió a la normativa esportiva en quant 
assegurança per danys i responsabilitat civil dels esportistes participants en proves 
esportives en carretera, quan aquests no impliquin la conducció de vehicles a motor. 
 
7è.  Instar al Congrés dels Diputats i al Senat a excloure com a subjectes obligats de la 
Llei 10/2010, de 28 d’abril a les entitats sense ànim de lucre que els seus ingressos no 
superin els 100.000 euros anuals. 
 
8è. Donar suport i recolzament a l’esport català i el seu teixit associatiu difonent la 
campanya encetada pel món associatiu esportiu en contra dels greuges que pateix, 
que posen en risc la seva continuïtat. 
 
9è. Donar trasllat dels presents acords al Govern de la Generalitat, a la Secretaria 
General de l’Esport, al Govern espanyol, al Ministeri d’Educació, Cultura i Esport, al 
Consejo Superior de Deportes, als grups parlamentaris del Parlament de Catalunya, 
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del Congrés dels Diputats i del Senat, al Consell Esportiu, a l’Associació Catalana de 
Municipis, a la Federació de Municipis de Catalunya, a la Unió de Consells Esportius 
de Catalunya i a la Unió de Federacions Esportives de Catalunya. 
 
 
39.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PSC PER INSTAR AL  GOVERN DE LA 
GENERALITAT DE CATALUNYA EN L’ELABORACIÓ D’UN PLA P LURIANUAL 
DELS CENTRES URBANS SOSTENIBLES 
 
Vista la moció presentada pel Grup Municipal del PSC, per unanimitat s’acorda: 
 
1r. Elaborar un Pla plurianual dels Centres Urbans Sostenibles, que contempli 
actuacions i dotació econòmica per a la inversió en rehabilitació i recuperació de les 
zones més envellides dels pobles i ciutats de Catalunya, mentre procedeix a executar 
el Plans de Barris existents i que no han pogut estar atesos per manca de liquiditat de 
la Generalitat. 
 
2n. Els Plans Plurianuals dels Centres Urbans Sostenibles un cop finalitzats els Plans 
de Barri, hauran de resultar un nou instrument per millorar en efectivitat i per prioritzar 
les necessitats dels ciutadans.  
 
3r. Els projectes susceptibles d’acollir-se a aquesta iniciativa, provindran tant del sector 
públic com del sector privat o bé podrà tractar-se d’iniciatives públic-privades 
canalitzades a través dels governs locals. 
  
4t. Les propostes presentades, hauran de preveure una millora de l’espai públic a fi i 
efecte de garantir la mobilitat i accessibilitat, a contribuir la recuperació d’equipaments 
cívics i públics, de l’habitatge i dels espais comercials, a afavorir l’estalvi energètic, la 
gestió adequada del medi ambient i la incorporació de les tecnologies d’informació i la 
comunicació, i qualsevol altra actuació adreçada a la millora social, cultural i  
econòmica del barri. 
 
5è.  El finançament d’aquest Pla hauria de contemplar els  recursos procedents de la 
Generalitat de Catalunya, dels seus departaments corresponents, així com dels 
Ajuntaments on es realitzin les actuacions subvencionades. En aquesta direcció caldrà 
preveure les conseqüents partides als pressupostos generals de la Generalitat per a 
l’exercici 2016 i següents. 
 
 
40.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PSC EN FAVOR DE L A UNITAT DE LES 
UNITATS DE SUPORT VITAL AVANÇAT A LLEIDA  
 
Vista la moció presentada pel Grup Municipal del PSC, per unanimitat s’acorda: 
 
1r. L'Ajuntament de Lleida sol·licita que les Unitats de Suport Avançat mantinguin la 
mateixa estructura i funcionament actual.    
 
2n. L'Ajuntament de Lleida donarà suport a totes les iniciatives que millorin l’atenció 
sanitària dels ciutadans i ciutadanes de Lleida.  
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3r. L’Ajuntament de Lleida insta al Govern de la Generalitat a que rectifiqui, i si es vol 
implantar el VIR sigui augmentant el personal mèdic al territori i no reaprofitant-lo.  
 
4t. L’Ajuntament de Lleida expressa el seu suport als treballadors i treballadores del 
Sistema d’Emergències Mèdiques de Lleida i agraeix la gran tasca que realitzen dia a 
dia.  
 
 
41.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PP PER A LA MILLO RA DE LA 
MOBILITAT I LA DOTACIÓ D’EQUIPAMENTS I ESPAIS VERDS  AL BARRI DE 
CIUTAT JARDÍ 
 
Vista la moció presentada pel Grup Municipal del PP, per unanimitat s’acorda: 
 
1r. L’Ajuntament de Lleida iniciarà la redacció del projecte del carrer Roure, així com 
instarà als actuals titulars a redactar i executar el projecte del carrer B. Gili i Roig per 
millorar la mobilitat del Barri. 
 
2n. Així mateix l’Ajuntament de Lleida estudiarà les noves dotacions de serveis 
d’aparcaments en l’àmbit d’influència del col·legi  Ciutat Jardí, com a part del Projecte 
d’Entorns Escolars Segurs. 
  
3r.  L’Ajuntament de Lleida seguirà treballant per a desenvolupar el pla d’equipaments, 
també esportius,  del barri de Ciutat Jardí.  
 
4t.  Donar compte d’aquests acords a l’AAVV de Ciutat Jardí, a l’AMPA i Consell 
Escolar del col·legi Ciutat Jardí,  al Club futbol Ciutat Jardí, a la direcció del Centre 
Penitenciari de Ponent i al Parc de Bombers. 
 
  
 
INTERVENCIONS  
 
Abans de començar a tractar els punts de l’Ordre del dia el Sr. alcalde proposa al Ple 
guardar un minut de silenci en record i solidaritat amb les víctimes i les famílies del 
tràgic accident aeri produït als Alps francesos el passat dimarts, en el qual també va 
morir un veí de la nostra ciutat.  
Igualment explica que, després d’haver-se reunit amb els portaveus dels grups 
municipals, vol adreçar-se als representants de la Plataforma d’Afectats per la Hipoteca 
(PAH) que són presents a la sala. Explica que la setmana passada van rebre una 
proposta de moció de la Plataforma i que els tres grups municipals  han acordat que en 
el proper ple ordinari es portarà una moció (el màxim consensuada possible) sobre la 
problemàtica dels desnonaments. Volen fer constar que durant aquets mandat el Ple ha 
aprovat 9 mocions relacionades amb els desnonaments. El proper Ple es debatrà la 
moció sobre els desnonaments i la problemàtica de l’habitatge social, amb una moció en 
aquest sentit.    
 
Aprovació de l’acta de la sessió anterior 
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La Sra. Obis  demana que consti en l’acta del Ple passat (en la pàgina 23) la resposta  
del Sr. alcalde a la seva intervenció, en què  feia un comentari sobre les dietes de la 
Xina. Demana que es transcrigui en acta el comentari.  
El secretari general explica que el comentari es va fer, però no és costum reflectir-los en 
les actes, en què  només consten les intervencions.  
El Sr. alcalde diu que no té inconvenient  que es transcrigui el comentari i així serà 
explícita la declaració  que no va cobrar aquelles dietes.  
 
(S’incorporarà l’esmena en l’acta del Ple anterior i es farà referència en aquesta).  
 
 
Número 2. Donar compte dels decrets d’Alcaldia dict ats des del darrer Ple ordinari 
 
El Sr. alcalde  afegeix a la relació de la qual es dóna compte un nou decret, de data 25 
de març, pel qual es declaraven 3 dies de dol amb motiu de l’accident aeri dels Alps 
francesos.  
 
(Abans de la votació del punt núm. 11 de l’ordre del dia, s’incorporen a la sessió els 
regidors Srs. Oriol Yuguero i Jesús Castillo). 
 
 
Números 18 a 23. Debat conjunt.  Expedient de modif icacions de crèdits al 
Pressupost de l’Ajuntament 2015(I) i liquidació del  Pressupost de l’Ajuntament de 
Lleida 2015 (que inclou l’expedient de reconeixemen t de crèdits de despeses 
efectuades  l’any 2014 i anteriors) 
 
La Sra. Mínguez  explica que l’any 2014 ha tornat a ser un any difícil; la liquidació del 
pressupost es manté positiva, per la qual cosa considera que la gestió pressupostària es 
pot qualificar de raonablement bona. També explica els informes dels quals es dóna 
compte al Ple sobre estabilitat pressupostària i regla de la despesa. Es manté positiu  el 
romanent líquid de tresoreria tot i que ha tingut algun fet excepcional com és 
l’expropiació d’un terreny que tindrà un cost de 4 milions d’euros a aplicar íntegrament  
l’any 2014. El romanent de tresoreria positiu és de 3,5 milions (sumant el de 
l’Ajuntament i el dels organismes autònoms). Aquest romanent absorbirà l’import de 
l’expedient de reconeixement de crèdits és de 3,4 milions d’euros (un 6% sobre el total 
de despesa del capítol 2). El volum anual de factures de l’Ajuntament està al voltant de 
13.000 €; les que queden fora del pressupost passen a reconeixement de crèdits, 
majoritàriament són consums i serveis a la ciutat. El 25% de l’import és de 
manteniments, un 18% despeses de cultura, un 14% a consums, etc.  Explica el 
procediment del reconeixement de crèdits; el superàvit s’incorporarà al pressupost de 
2015 a les partides que tenen carència de pressupost. Les xifres del romanent són molt 
similars a les del reconeixement de crèdits. La ràtio del deute, a data d’avui, és del 
66,6% pel que fa a l’Ajuntament; a data 31 de desembre de 2014 l’endeutament de les 
empreses municipals no consolidava amb la de la Paeria. A partir de l’1 de gener de 
2015 sí que computen aquests deutes; en conseqüència, afegint el deute de l’EMU i de 
la CN&C, la ràtio de l’Ajuntament passa a ser del 109,2%, per sota del 110%. La 
reducció del deute és una de les prioritats de l’equip de govern. L’any passat tancàvem 
l’exercici amb 118 milions d’euros de deute i enguany son 105 milions. Explica que 
l’expropiació de 4 milions s’ha imputat íntegra al pressupost de 2014, tot i que el ritme 
de pagament serà plurianual. Comenta que el pressupost es modifica durant l’any i 
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destaca que entre el pressupost inicial i la liquidació hi ha partides importants que s’han 
modificat. En despesa social, ocupació  i educació s’han invertit 32,2 milions, amb un 
augment important. En serveis per a la ciutat s’han fet modificacions a l’alça; també en 
cultura i en esports. L’execució dels ingressos ha estat del 98,7% i la de les despeses 
en un 94,3%. La capacitat de retorn sobre el deute és del 24,6% (estalvi brut dividit pel 
deute). Si tot l’estalvi es destinés a amortitzacions en 4 anys l’Ajuntament seria capaç de 
liquidar el deute a llarg termini. Si afegim el deute de l’EMU i de la CN&C aquesta dada 
seria de 6,5 anys. És important recordar el deute de les altres administracions amb 
l’Ajuntament de Lleida, que suposa un total de 18,3 milions d’euros (13,8 de la 
Generalitat i 4,5 a l’Estat)  i que té un gran impacte sobre la tresoreria i sobre la 
disponibilitat en la despesa. Recorda que tot i ser un any difícil hem tingut un resultat 
positiu que cal valorar. S’ha millorat el període mitjà de pagament de factures i s’ha 
reduït el deute.  
 
El Sr. Vilella  diu que aquesta és la darrera aprovació d’aquests expedients 
(liquidacions, modificació, reconeixement de crèdits...) abans de les properes eleccions 
municipals. Espera que no hi hagi cap altre expedient de modificació de crèdits, cosa 
que habitualment fa l’actual equip de govern. Sempre es diu que el pressupost és un 
document viu; creu que aquest argument es fa servir per justificar els canvis i no parlar 
del que realment interessa a la ciutadania. Hi ha un romanent de tresoreria i unes 
factures impagades que donen un resultat negatiu de 2.041 euros; amb la totalitat del 
romanent no es poden pagar les factures que devem. El reconeixement s’incrementa en 
més d’1 milió d’euros respecte a l’any anterior. Cada any l’Ajuntament és més mal 
pagador. Creu que el superàvit és irreal i no pot ni pagar les factures pendents. Sobre 
un pressupost de 14 milions d’euros d’inversions tan sols s’han invertit 7,8 milions. La 
previsió inicial d’ingressos per impostos directes era de 75 milions d’euros, al final s’han 
ingressat 78,2 milions; per taxes i preus públics s’havien previst 29,9 milions i s’han 
recaptat 34,1 milions. Més de 7 milions d’euros de recaptació extra a costa d’impostos i 
taxes, d’escurar les butxaques de la ciutadania (explica alguns increments detallats). El 
PP no creu que l’elevada fiscalitat de la Paeria estigui a l’alçada dels serveis que 
ofereix; la fiscalitat ve determinada per l’excessiu deute que pateix l’Ajuntament. Sobre 
el reconeixement de crèdits denuncia la manca d’una gestió adequada pel retard en el 
pagament de factures i la manca de previsió de la despesa. Cal administrar de manera 
eficient. El reconeixement de crèdits ha augmentat en relació amb el de l’any passat (ho 
explica). La morositat va en augment. El reconeixement de crèdits hauria de ser residual 
i no hauria de servir per quadrar uns comptes que no es poden harmonitzar. Lamenta el 
retard en el pagament de factures. A 31 de desembre de 2014 quedaven pendents de 
pagament factures  per valor de 18 milions d’euros en despeses corrents. El termini de 
pagament a proveïdors ha de ser de 30 dies i a final d’any teníem factures pendents de 
juny i juliol. De les 200 factures registrades a 31 de desembre la meitat corresponien als 
mesos d’octubre i novembre i n’hi havia de juny i juliol (i fins i tot alguna de l’any 2012). 
Aquest retard excessiu  obstaculitza l’economia de les petites i mitjanes empreses que 
donen servei a la Paeria. La modificació de crèdits incorpora aquests impagaments al 
nou pressupost i comprometen encara més els comptes de l’actual pressupost. Estem 
en una situació pitjor que l’any passat. Explica les xifres i la necessitat de treure 
aportacions del fons de contingència per fer front a les factures reconegudes. A 
començament d’any ja han hagut que recórrer a la pràctica totalitat del fons de 
contingència per  poder pagar els deutes de l’any anterior,  cosa que ens ha deixat 
sense marge de maniobra per fer front a qualsevol imprevist. Creu que l’herència del 
govern és una gestió econòmica que qualifica de desastrosa; els seus deliris de 



 
 

 28

grandesa deixaran la Paeria amb un endeutament molt superior al legalment previst. No 
hem d’oblidar que estem sotmesos a un pla d’ajustament que ens obliga a pagar el 
deute i no ens permet fer nous crèdits. La càrrega del deute de l’EMU i del CN&C fa que  
voregem el límit legal del 110% i que amb la incorporació del Parc Científic se superarà 
amb escreix. El deute real de la Paeria prové també del deute de les empreses, que 
durant anys servien per endeutar-se sense que comptés com a deute municipal. Ara la 
política del Ministeri fa que els comptes s’hagin clarificat i es vegi una realitat que ha 
estat amagada durant anys. El deute pot superar els 185 milions d’euros, que sumats al 
deute del Parc suposaran més de 200 milions. Creu que aquesta és l’herència del PSC: 
més de 200 milions d’euros de deute. Creu que s’ha produït un engany amb la revisió 
cadastral, perquè no s’ha reduït el rebut de l’IBI. Continuarem pagant la gestió de la 
Paera durant anys. Per tots aquests motius el grup del PP votarà en contra dels dos 
expedients.  
 
El Sr. alcalde  explica que la diferència entre el reconeixement de deute i el romanent 
líquid de tresoreria (superàvit) és positiu en 85.999 euros, atès que cal sumar als dos 
conceptes els imports provinents dels organismes autònoms, que no tenen cap crèdit 
reconegut. El Sr. Vilella diu que les xifres que els  han estat facilitades no corresponen a 
les que ha explicat el Sr. alcalde. El Sr. alcalde reitera que als resultats de l’Ajuntament 
cal afegir els de l’IMO i els de Turisme, que presenten superàvit i no tenen 
reconeixement de deute. Critica que el Sr. Vilella en  les seues anàlisis sumi conceptes 
que la llei encara no preveu consolidar (com el cas del deute) i no sumi les xifres que sí 
que consoliden (com les dels organismes autònoms).  
 
El Sr. Zaballos  diu que el seu plantejament sobre la liquidació del pressupost es fa en 
funció del pacte pressupostari que es va fer amb l’equip de govern. El pressupost ni era 
ni és el de CiU, malgrat que van intentar millorar-lo amb aportacions en les qüestions 
que el seu grup va considerar especialment importants. Comenta la importància d’haver 
aconseguit amb aquest pressupost un pacte per  a l’ocupació. En l’acte de valoració 
d’aquest pacte va dir que era l’actuació de la qual se sentia més orgullós d’aquests 4 
anys; hem pogut materialitzar un projecte malgrat les dificultats econòmiques i la greu 
situació d’atur existent. Va ser molt important arribar a un pacte entre el Govern i el 
primer partit de l’oposició per millorar les actuacions sobre uns problemes que 
representaven una sagnia brutal per a la societat lleidatana. És evident que la situació 
econòmica de la Paeria és preocupant, especialment l’endeutament al qual cal fer front. 
Les opcions davant aquest problema són només dues: o criticar sense aportar solucions 
o ajudar per a intentar solucionar els problemes i fer accions que puguin millorar la 
qualitat de vida de la ciutadania. Aquesta segona opció va ser la voluntat de CiU i ha 
donat els seus fruits. Comenta també que la negociació pressupostària va implicar 
millores en partides socials i en l’àmbit esportiu. Anuncia que el seu grup s’abstindrà de 
votar les propostes de modificació de crèdits i de reconeixement. Han quedat coses per 
fer malgrat estar pactades; espera que s’executin. Posa com a exemple de qüestions 
pendents el projecte de “Lleida llegeix”, de foment a la lectura i el projecte d’aconseguir 
un producte audiovisual per a la Seu Vella que millorés la seva projecció com a futur 
monument Patrimoni de la Humanitat. Espera que aquests projectes es puguin 
materialitzar. S’han demanat reunions de seguiment en alguns àmbits amb resultats 
diversos i que en alguns casos no s’han produït. Han estat molt a sobre de la situació de 
l’EMU, intentant ser part de la solució i no una part del problema. La situació de l’EMU  
obstaculitza els pressupostos de la Paeria i costarà de “digerir”; cal cercar-hi solucions. 
Aquesta col·laboració ha quedat aparcada malgrat la bona voluntat de CiU  de trobar 
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solucions. Clou dient que van negociar uns pressupostos en un moment difícil, malgrat 
que a molta gent els  ha costat entendre-ho. Molta gent del carrer ha agraït aquest 
esforç, en uns moments difícils, malgrat tot. En els moments més complicats cal posar 
tota la capacitat de negociació per estar al costat de la gent de Lleida.  
 
La Sra. Mínguez   lamenta que el Sr. Vilella sumi i resti conceptes segons li interessi al 
seu discurs. Els números i els documents que tenen tots els grups són els mateixos. 
Agraeix el to de la intervenció del Sr. Zaballos. Destaca la importància d’arribar a acords  
en els grans temes de la ciutat com són els relacionats amb l’ocupació o en projectes 
com el de les Basses. Diu al Sr. Vilella que no coneix cap ens on el pressupost no es 
modifiqui: ni en l’àmbit públic ni en el privat. Pressupostar és pressuposar una situació 
que després pot tenir modificacions per molt diverses causes (explica exemples). La 
partida que més ha estat modificada és la de foment de l’ocupació, que va començar 
amb 2,5 milions d’euros i va acabar amb 4,1 milions. El Ministeri d’Hisenda i AP té 
controlats els ajuntaments i, entre altres dades, facilita les corresponents al període 
mitjà de pagament. L’Ajuntament de Lleida compleix amb aquest període; hem tancat el 
darrer trimestre de l’any amb una mitjana de 40 dies de pagament a proveïdors (amb 
dades i criteris del Ministeri). Hi pot haver  alguna factura endarrerida per haver quedat 
sense pressupost i que no es pot tramitar fins que no tingui partida. Estem fiscalitzats i 
aquestes dades s’envien regularment. La ràtio de deute que té traslladat el Ministeri és 
del 66,6%, atès que en l’any anterior no calia sumar el deute de l’EMU ni el de la CN&C. 
El romanent líquid de tresoreria de l’Ajuntament ha d’incloure l’IMO i Turisme. No es 
poden fer les sumes a conveniència. Explica que el romanent líquid de tresoreria total és 
de 30 milions d’euros, dels quals calia detreure els saldos de dubtós cobrament i el 
romanent afectat per a inversions. El romanent de 3,5 milions és el romanent lliure. Creu 
que el discurs del PP és irreal. El Govern fa molts esforços per complir el període mitjà 
de pagament malgrat els deutes d’altres administracions. Els pagaments i els 
cobraments han de tenir un equilibri. No tenim un endeutament superior al màxim legal; 
estem al 66,6% i en 4 anys ho podríem pagar amb l’estalvi brut. Si sumen les empreses 
municipals, la ràtio d’endeutament seria del 109 %. Tenim un pla d’ajustament que 
estem complint rigorosament, igual que ho fem amb la regla de la despesa i l’estabilitat 
pressupostària. Qualifica el discurs del PP de catastrofista; només fan oposició per 
traslladar la por i fer veure que la situació financera no és sostenible. La relació entre el 
deute viu a llarg termini i els ingressos corrents és una dada que cal retenir, igual que la 
capacitat de retorn del deute. L'IBI no baixa, sinó que es congela. La base dels 
ingressos d’un ajuntament està en la tributació. Hem parlat manta vegades sobre el 
sistema de finançament dels ajuntaments i ara per ara tenim el model que tenim. Hem 
hagut de fer front a moltes despeses de les quals destaca la destinada a serveis socials, 
habitatge i ocupació, que suposen 88.000 euros diaris invertit en les persones (una xifra 
molt superior a la destinada al pagament d’interessos). L’Ajuntament presta els serveis i 
inverteix en les persones.  
 
El Sr. Vilella  diu que es creu els números que els  han estat facilitats. Creu que el que 
cal qualificar d’irreal és el pressupost que fa el Govern, que qualifica de brindis al sol. 
Els pressupostos es fan per no complir-los (esmenta els casos de la partida de venda de 
terrenys). Critica que no s’estiguin executant les inversions previstes; sobre 14 milions 
d’euros inicials només s’han executat 7,8 milions. Continua creient que les factures 
impagades superen el romanent positiu. S’ha esmentat el fet excepcional que s’ha 
comentat sobre el pagament de 4 milions d’euros per una expropiació, fruit d’una 
sentència contrària a l’Ajuntament. Diu que no es guanya cap sentència i el darrer any 
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s’han perdut sentències com la d’aquesta expropiació, l’enderroc de l’excés d’alçada de 
l’edifici de Prat de la Riba, la indemnització als treballadors de BB Serveis o altres 
expropiacions de l’avinguda de Tarradellas. Es fan les coses malament i els tribunals 
acaben donant la raó als ciutadans. Cada dia l’Ajuntament ha de pagar als bancs 
40.000 euros  en concepte d’interessos. S’alegra  que s’hagi fet el Pla d’ocupació, però 
destaca una noticia en la que es diu que la Paeria només ha aconseguit treball per a 5 
dels 50 aturats que han participat en el Pla “Reorienta’t”. Recorda que el PP va 
presentar un pla d’ocupació en el qual es preveia la creació de 1.300 llocs de treball a la 
ciutat; era un pla molt més ambiciós que el dut a terme.  Creu que es posa en evidència 
que l’Ajuntament continua sent mal pagador, que té afany recaptatori i que té un deute 
excessiu que ofega els ciutadans amb impostos i frena les inversions.   
 
El Sr. alcalde  diu que demanarà als Serveis Juridics que passin al Sr. Vilella la relació 
de plets que guanya l’Ajuntament; els nostres advocats ho fan bé. Li diu també que no 
pot acusar  l’Ajuntament de poca inversió quan les altres administracions (Generalitat i 
Estat)  les han parat completament. Les insercions laborals que ha fet l’IMO durant l’any 
-amb el concert acordat entre el Govern i el primer partit de l’oposició- han estat de 
1.250. Dels 50 treballadors del Pla Reorienta’t, tots van treballar 6 mesos als serveis de 
la Paeria i, en acabar, 5 ja tenien treball en empreses privades, la resta n’aniran trobant.  
 
El Sr. Zaballos  diu que li sap molt greu que es parli amb menyspreu del pacte per 
l’ocupació. Si el PP tenia clar que amb la seva proposta aconseguiria 1.300 llocs de 
treball ho podia haver negociat amb l’equip de govern i amb CiU. Si amb el pressupost 
proposat pel PP es podien aconseguir crear aquells 1.300 llocs ho podia plantejar al 
Govern Central i es podria donar feina a tots els aturats del país. Dubta que no es 
tractés de fer demagògia per intentar dinamitar un acord que ha donat resposta, tot i que 
limitada, a un problema greu. Demana al PP que faci propostes reals, que ho negociï 
amb el Govern i que ho portin a terme, per veure aquestes 1.300 persones amb treball.  
 
La Sra. Mínguez  creu que el discurs del Sr. Vilella és absolutament contradictori. Per 
una banda critica la manca d’inversions i per l’altra li sobra endeutament. Una inversió 
es paga amb endeutament; la reducció de l’endeutament limita les inversions. Les 
inversions finançades amb venda de solars s’executen en funció dels solars que es 
puguin alienar. Les inversions es paguen i tenen un calendari diferent a la despesa 
corrent (ho explica). Demana rigor i que no es barregin qüestions. No es pot dir que 
perdem totes les sentències ni barrejar qüestions (hi ha pagaments que hem de fer i 
altres que podrem repercutir). Tot i l’expropiació per valor de 4 milions, la Paeria ha 
pogut tancar el pressupost amb romanent líquid positiu. El cas de BB Serveis era un 
problema d’impagament de nòmines d’un contractista; o ho pagava l’Ajuntament o els 
treballadors no cobraven. L’Ajuntament ha de donar solucions a cadascun dels casos. 
L’Ajuntament paga als proveïdors a 40 dies, segons les dades del Ministeri,  la qual 
cosa suposa un gran esforç. Les factures que no tenen partida tenen un tràmit de 
pagament molt diferent . El deute de l’Ajuntament de Lleida a 31 de desembre de 2014 
incorpora únicament el de l’Ajuntament i no es poden sumar altres conceptes que 
s’incorporaran l’any 2015. Destaca la inversió acumulada en el mandat: 36 milions l’any 
2010, 16,9 milions l’any 2011, 11 milions l’any 2012, 3,5 milions l’any 2013 i 7,5 milions 
l’any 2014. En total s’han invertit 75 milions d’euros. Les inversions es financen amb 
transferències de capital (poques), estalvi o endeutament. Les transferències de l’Estat 
han estat mínimes. Reitera que el discurs del PP és contradictori. Vol traslladar un 
missatge de tranquil·litat a la ciutadania. El pressupost té un resultat raonablement bo i 
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positiu. S’estan esmerçant esforços per reduir el període de pagament, que ha passat 
en un any de 110 dies de mitjana als 40 actuals. Darrere la regidora hi ha molta gent 
treballant per millorar cada dia la gestió econòmica municipal i les ràtios econòmiques, 
malgrat les dificultats.  
 
El Sr. Vilella  demana a la Sra. Mínguez que no lligui les inversions amb l’endeutament. 
El Govern s’endeuta sense invertir. També diu que no és un bon indicador de la salut 
econòmica que l’Ajuntament el fet que cada any haguem d’ajornar el pagament del 
deute del Parc Científic de Gardeny. Tenim 15 milions d’euros d’interessos ajornats. 
Sobre l'endeutament diu que en l’informe de la Intervenció Municipal consta que el 
deute viu al tercer trimestre de l’any 2014 era de 188 milions d’euros; si sumem els 20 
milions del Parc de Gardeny sabrem el deute real que tenim.  
 
El Sr. Zaballos  creu que el programa “Lleida llegeix” és més necessari que mai atès 
que els grups del PSC i del PP no llegeixen el mateix malgrat tenir idèntics documents.  
 
La Sra. Mínguez  diu que cal interpretar correctament les xifres. Pregunta per quin motiu 
no es plantegen a les comissions informatives tots els dubtes que després es fan 
constar en les sessions plenàries. Ningú pregunta res i després al Ple es planteja un 
debat electoralista. Demana seriositat i no barrejar el pressupost de l’Ajuntament amb el 
del Parc Científic.  
 
El resultat de les votacions està reflectit en la part dispositiva de l’acta.  
 
El Sr. alcalde  vol que consti en acta l’agraïment als treballadors de l’àmbit d’Economia 
de l’Ajuntament per la tasca desenvolupada fent el pressupost i fent-ne l’expedient de 
liquidació. .  
 
 
Núm. 27.-  Aprovació del Plec de clàusules administ ratives i tècniques que han de 
regir la concessió administrativa demanial de l’esp ai públic “Parc de les Basses” 
per la construcció d’un parc d’oci familiar i inici  de la licitació  
 
 
El Sr. Solé  diu que és conscient que qualsevol negoci o projecte té un risc; assumir 
aquest risc comporta la possibilitat d’equivocar-se. Pel bé de Lleida tenim l’obligació 
d’assumir riscos. Votarà a favor de la proposta, tot i haver estat inicialment en desacord 
amb aquesta alternativa. El temps ha anat passant i ha pogut conèixer i aprofundir en 
els detalls del projecte, cosa que l’ha engrescat. No s’ha plantejat cap altre projecte 
atractiu en rendibilitat social. No li sap greu rectificar en tant que pugui suposar una 
evolució. Les Basses tenen molts bons records per a tots els presents, però no ens 
podem ancorar en el passat. La societat és canviant i no podem deixar passar una 
oportunitat com aquesta. Podem tenir un projecte amb projecció internacional, que 
proporcioni un cànon a la ciutat durant 50 anys   i dos terceres parts del parc seran de 
lliure accés. Per això assumeix el compromís, demanant que es minimitzin al màxim els 
riscos abans esmentats. Demana també que pel mes de maig es faci algun “tret de 
sortida” del projecte que desperti l’interès de l’opinió pública. Les Basses es poden 
convertir en una altra de les icones significatives de la ciutat.  
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El Sr. Vilella  diu que tots estem d’acord en la necessitat de recuperar el parc de les 
Basses; però no es pot fer a qualsevol preu. Pensen que mai s’hauria hagut de deixar 
morir el parc, amb la qual cosa ara ens estalviaríem mals de caps i diners. Ara cal trobar 
una solució raonada i raonable, que tingui el màxim consens. El mes de novembre 
passat es va aprovar inicialment la modificació puntual del PGL pel que fa a la 
delimitació del nou sector urbanitzable del parc de Les Basses, ampliant la superfície del 
parc i adaptant-la  a la nova legislació en matèria de localització de l’ús comercial que 
preveu un seguit d’excepcions. La zona comercial de 12.000 m2 de sostre màxim 
prevista  l’any 2010, era substituïda per un establiment comercial de fins a 2.500 m2 
(n’explica els detalls). Aquesta alternativa era més raonable que la de fa 4 anys, tot i no 
ser molt viable. No se senten identificats amb aquesta alternativa, tal com han 
manifestat públicament. No creuen que el parc temàtic hagi de fer de motor de la resta 
de l’espai del parc, i menys amb una inversió necessària de més de 40 milions d’euros. 
El parc temàtic serà d’ús restringit amb pagament d’entrada, amb una superfície de 9 
hectàrees a les quals  es poden sumar un càmping i superfícies comercials amb 10 
hectàrees més. Resten com a espai d’accés lliure únicament 12 hectàrees. El PP vol un 
parc públic, que no discrimini i al qual es  pugui accedir sense tenir en consideració la 
capacitat econòmica de cadascú. El PP fa una proposta realista,  seriosa i factible: 
aposten per un parc que mantingui l’estructura i l’esperit inicial, adaptant-lo als nous 
requeriments de la ciutadania. Un parc del segle XXI on poder practicar esport, gaudir 
del lleure i la natura i fer salut. Un parc 100% públic i obert a tothom. La prioritat ha de 
ser recuperar l’espai. No votaran a favor, perquè no és el projecte del PP. No estan 
d’acord que al parc s’ubiqui una gran superfície comercial ni que es cobri entrada per 
accedir-hi. Mantenen el projecte que van defensar en l’audiència pública sobre les 
Basses per recuperar-les com un espai lúdic i de lleure per a la ciutat. Un projecte que 
mantingui les dimensions actuals del parc i amb un finançament mixt (públic i privat) que 
permeti executar el projecte en un període no superior a dos anys. Demana restablir 
l’esperit de consens ciutadà. Un projecte realista és més adequat per donar resposta a 
curt termini a una demanda llargament reivindicada pels veïns de Lleida. Cal aprofitar al 
màxim els espais i les infraestructures actuals, promovent la instal·lació d’una cafeteria 
restaurant i un càmping. El resultat de l’explotació (amb una concessió administrativa) 
hauria de cobrir el manteniment del parc i part de la seva rehabilitació. El parc és una 
peça estratègica en el desenvolupament del territori per les seves condicions 
mediambientals, paisatgístiques i d’esbarjo. Per aquests motius proposen conservar 
l’estructura inicial del parc, mantenint les condicions i la massa arbòria actual. Proposen 
nous usos de caire esportiu, de lleure i de salut, d’esport popular i usos escolars.  
Defensen un parc pensat per a tota la família i totes les edats, que puguem gaudir en els 
propers dos anys. No volen projectes faraònics sense data ni futur. Cal recuperar un 
espai necessari per a la nostra ciutat com és el parc de les Basses. El seu grup 
s’abstindrà de votar.  
 
El Sr. alcalde  diu que coincideix amb la defensa del respecte al medi ambient i la 
titularitat pública. Per això s’ha optat per uns personatges i una marca que gairebé 
tothom associa amb el respecte al medi ambient. 
 
El Sr. Zaballos  agraeix al Sr. Solé el seu vot afirmatiu i també agreix l’abstenció del 
grup del PP. Diu que avui tanquem una part d’un projecte important per a la ciutat com 
és la creació d’un parc familiar a les Basses. Cal recordar que aquest projecte és 
producte d’una promesa electoral i d’una negociació postelectoral.  S’ha treballat 
conjuntament, amb generositat i complicitat. Respon a una proposta electoral que 
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donava alternativa a la necessitat d’actuar en un parc que es trobava en una situació 
que requeria actuar. Malgrat el resultat electoral que va enviar a CiU a l’oposició van 
continuar treballant i defensant que el projecte que tenien era millor que el que hi havia 
sobre la taula. Els projectes que es proposen en campanya electoral cal defensar-los 
tant des del govern com des de l’oposició. Ha costat tres anys intensos de treball, amb 
un resultat final que es materialitza en la presentació avui del plec de condicions. Avui 
acabem una part de la feina. El Plec serà exposat al públic i convida tothom que hi faci 
aportacions. Agraeix la feina intensa i dificultosa feta per tots els treballadors de la casa 
(tècnics i funcionaris) per tenir un plec amb totes les garanties en el termini pactat. El 
plec obre les portes  que possibles inversors privats facin factible aquesta realitat de les 
Basses que és millor que la que tenim actualment sobre la taula. No hi ha teories, hi ha 
dos realitats: la primera, amb una proposta de superfície comercial de 12.000 m2 que 
està pendent d’una decisió dels tribunals (aquesta és l’única alternativa real que hi ha al 
plec que es proposa aprovar). La proposa del grup de CiU va ser buscar un projecte 
alternatiu, que fos atractiu i que fos realitzable. Plantejarien aquest projecte estant al 
govern o a l’oposició. Això només es podria fer amb la col·laboració i coordinació de 
totes les administracions pertinents. No ha estat fàcil, però ha estat possible. El plec de 
condicions deixa clares les regles del joc per tal de fer viable aquest projecte. Aquest 
consistori té tota la legitimitat democràtica per haver treballat aquest projecte des del  
començament i fins al darrer dia de les seves responsabilitats. Cal deixar també clar que 
el proper Ple de la Paeria tindrà tota la legitimitat per fer del projecte el que cregui més 
adient. Cal tenir clar que no hi haurà cap projecte de les Basses que agradi al 100% de 
la ciutadania de Lleida (per la tradició del parc, la vinculació personal i la situació 
socioeconòmica actual). La inversió que s’ha de fer a les Basses ha de ser privada i no 
pública. El Sr. Vilella ha criticat la situació econòmica de la Paeria i, en canvi, presenta 
una proposta que requereix fons públics per a les Basses (perquè és conscient que en 
el seu projecte no invertirà cap privat). Cal valorar el motiu pel qual ara no hi ha cap 
càmping, ni cap cafeteria; ningú ha presentat cap projecte per anar-hi. Això és la 
demostració clara  que l’alternativa del PP no té viabilitat econòmica. Amb les actuals 
lleis de finançament local estatal tots els diners que han de finançar aquesta inversió 
han de ser privats. Fa 15 anys es podien haver fet inversions directes amb fons públics, 
ara hem arribat tard i en una situació complicada que cal gestionar. El projecte presentat 
en la proposta ha volgut preservar la idea del projecte original: un parc de referència 
més enllà de Lleida, amb una part (de les piscines) de pagament i un gran parc d’accés 
lliure. Qui vulgui anar al parc d’oci pagarà entrada i qui vulgui accedir a l’espai públic ho 
podrà fer lliurament,  i es mantindrà la zona esportiva. Els terrenys eren, són i 
continuaran sent públics. La situació d’endeutament de la Paeria i les normes estatals 
sobre finances fan que ara (i a curt termini) el finançament privat sigui l’únic possible. 
Ara els protagonistes han de ser uns altres. Espera i desitja que el parc de les Basses 
permeti fer-nos sentir orgullosos com se’n van sentir el lleidatans quan es va fer fa molts 
anys. Lleida no es mereix tenir les basses abandonades. També tenen molt clar que el 
que no necessiten les Basses són 12.000 m2 de superfície comercial. S’ha fet una feina 
callada i intensa; el futur del parc està en mans del proper consistori i dels possibles 
inversors. Diu que marxarà de la Paeria amb la satisfacció d’haver treballat fins al final 
per dur a terme aquest projecte i aquesta promesa electoral. Marxarà eternament agraït 
a tots aquells que han fet molt per arribar al final del projecte, fent-lo possible per a la 
ciutat.  
 
El Sr. alcalde  agreix al Sr. Zaballos la coresponsabilitat en aquest projecte.  
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El Sr. Peris  diu que és coneguda la voluntat de l’equip de govern de recuperar les 
Basses i per això s’ha fet una feina conjunta amb el cap de l’oposició i el grup de CiU 
fins a arribar a aquest punt. Estem donant un pas molt important després de tot un 
seguit d’actuacions que tenen com a objectiu que les Basses recuperin una part d’allò 
que van significar per a la ciutat, amb una visió moderna. Hem tingut que respectar un 
seguit de premisses que passaven per: recollir les aportacions dels processos 
participatius; mantenir al 100% la titularitat pública de l’espai; mantenir el lliure accés a 
la major part del parc; aconseguir una inversió i una recuperació de l’espai sense cost 
econòmic per a la ciutat, en darrer lloc, respectant el planejament urbanístic existent. 
Fruits d’aquestes premisses, juntament amb el grup de CiU i amb La Generalitat (el 
delegat territorial hi ha donat el seu suport i, fins i tot, el president s’hi ha manifestat 
favorablement), hem estat avançant fins aquest punt, cosa que no ha estat fàcil. Podem 
començar a desenvolupar el projecte de les Basses; un projecte que pugui ser un pol 
d’atracció que superi l’àmbit local i creï sinèrgies amb les actuacions de promoció 
turística i comercial del territori. Els estudis fets han posat de relleu la viabilitat de la 
creació d’un parc d’oci familiar; un model molt desenvolupat a Europa i no tant a 
Espanya. El model general de diversió també transmet valors. Es pot fer, perquè és 
compatible amb un espai que faci per parc públic i ho pot fer rendible i fer-se càrrec del 
manteniment de tot el conjunt. Aquesta col·laboració pública – privada està molt millor 
entesa que el plantejament fet pel PP. El fons de la proposta és recuperar un espai, 
mantenint la titularitat pública, amb un accés lliure i gratuït a la major part  del parc i amb 
la generació d’una activitat econòmica que ha de repercutir d’una manera directa a la 
ciutat i al territori. El parc d’oci de les Basses es farà hi hagi 2.500 m2 de superfície 
comercial o hi hagi 12.000 m2. La superfície comercial no és l’element important; el fons 
del projecte és la construcció i la recuperació d’un espai important per a la ciutat com 
són les Basses, mitjançant un parc d’oci familiar que ha de ser l’atracció del conjunt. 
Alguns dels plantejaments fets pel Sr. Vilella coincideixen amb els que preveu el plec; 
serà un parc obert i públic per a tots (encara que no sigui al 100%). No hem vist cap 
projecte de parc alternatiu que tingui estudiat un finançament real. El PP ha criticat 
durament l’endeutament de la Paeria i, al mateix temps, demana una rehabilitació del 
parc; si no es pot fer legalment amb finançament públic haurà de comptar amb el 
finançament privat. Reitera la importància de la col·laboració de la Generalitat mitjançant 
les oficines comercials  d’acció a tot el món per tal de trobar inversors que puguin fer 
possible el projecte. Reitera també que la major part del parc de les Basses serà 
d’accés lliure, públic i gratuït.  
 
El Sr. Vilella  diu que un altre dels motius pels quals el seu grup s’abstindrà de votar la 
proposta és que pensen que el plec s’ha fet precipitadament per motius purament 
electoralistes. És un plec poc clar i que té molts interrogants. Pregunta qui pagarà en 
cas de rescissió del contracte o què passarà si es produeix un concurs de creditors. 
Pregunta qui es farà càrrec de les inversions fetes si el concessionari marxa; creu que 
acabarà pagant la Paeria. Tampoc queda clar qui pagarà la superfície del terreny que 
cal expropiar. S’ha fet amb presses i per motius purament electoralistes. Al parc de les 
Basses no s’ha fat res i l’Ajuntament ja ha pagat 70.000 euros en treballs previs (els 
relaciona). Reitera el manteniment de l’abstenció.  
 
El Sr. Zaballos  diu que dóna gràcies  perquè ni a la ciutat ni a Catalunya governi el PP. 
Espera que no hi hagi cap superfície comercial de 12.000 m2, perquè no  encaixarien 
amb la superfície del parc d’oci. No creu que en cap cas el plec s’hagi fet per raons 
electoralistes; es tracta d’una promesa electoral i de quatre anys de treball que han 



 
 

 35 

donat un resultat amb un calendari en el qual han confluït la Paeria, la Generalitat i 
l’empresa que té els drets sobre la marca d’imatge del parc d’oci. Hem hagut de treballar 
tots conjuminadament i això no ha estat fàcil. Li hauria encantat que aquest debat 
l’hagéssim tingut fa dos anys, no ara; es queixa que hi hagi qui actua de  mala fe i 
promou tergiversacions del projecte amb altres interessos. El moment al qual  hem 
arribat és el producte del treball i dels pactes, que han tingut uns terminis determinats. 
Sobre el cost dels treballs previs pregunta al Sr. Vilella com pot entendre que es pugui 
anar a buscar inversors sense cap estudi o sense cap projecte. Diu que aquesta actitud 
explica el fracàs d’infraestructures com alguns trens d’alta velocitat o alguns aeroports 
(que no tenien cap estudi ni cap anàlisi prèvia ) que haurem de pagar durant 
generacions. Cal tenir els projectes estudiats de la manera més acurada possible i això 
té un cost.  
 
El Sr. Peris  diu al Sr. Vilella que no s’ha llegit el plec i calia haver-lo fet abans de 
debatre-ho al Ple. Les preguntes que ha fet estan respostes en el plec. Agraeix 
sincerament l’esforç que han fet vers aquest projecte els Serveis Tècnics de la Paeria, la 
Secretaria i la Intervenció,  les regidories d’Urbanisme, de Turisme, d’Economia i de 
Medi Ambient i, evidentment, a la de Promoció Econòmica. Han treballat no només en la 
redacció del plec, sinó en la feina transversal que s’ha fet durant aquests darrers anys 
per fer possible un projecte tan important com és el de les Basses. Hem volgut ser 
ambiciosos des del primer moment; Lleida ha de ser un referent. Volem tenir un parc 
que sigui un referent a nivell internacional i un punt d’atracció i de generació d’activitat 
econòmica. No volem recuperar les Basses dels anys 60 del segle passat; parlem de 
nous models, de noves maneres de generar activitat econòmica. El projecte ha de servir 
per desenvolupar un parc d’oci que generi atractivitat i que posicioni Lleida en aquest 
àmbit. Deixem les portes obertes per obrir la licitació i que es pugui desenvolupar el 
projecte en benefici de la ciutat.  
  
El Sr. alcalde  vol que consti en acta l’agraïment especial als regidors Srs. Zaballos i 
Peris per fer possible un projecte il·lusionant. Darrere un projecte d’aquestes 
característiques hi ha persones que hi posen el seu treball i generen il·lusió.  
 
S’aprova amb 21 vots a favor dels grups del PSC i CiU i de regidor no adscrit i 4 
abstencions del grup del PP (la Sra. Marta Camps no vota).  
 
El Sr. alcalde  diu que mai cap projecte a la ciutat ha tingut un procés de participació 
com el que ha tingut el projecte de les Basses. És un projecte viu, amb un altíssim nivell 
de consens, com s’ha reflectit en la votació precedent.  
 
 
Núm. 37.- Moció del Grup Municipal de CiU en suport  de la Llei 16/2014, d’acció 
exterior i de relacions amb la Unió Europea i de le s noves delegacions del Govern 
a Itàlia i Àustria  
 
La Sra. Torrent  explica que aquesta moció té dos premisses inicials que la motiven. La 
primera és que el món local és global. La segona és que Catalunya té dret a parlar de tu 
a tu amb la resta del món. No es tracta només de relacions per qüestions comercials, 
sinó també per difondre la llengua, per promocionar-nos com a destí turístic, impulsar 
projectes i ajudar les empreses, i també per qüestions estratègiques de país. El primer 
dels punts de la moció és el suport a la Llei d’acció exterior i de relacions amb la Unió 
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Europea. Aquesta Llei va ser aprovada al Parlament i ha estat recorreguda al Tribunal 
Constitucional pel Govern del PP a Madrid. La norma té com a objectiu assolir la 
màxima  promoció i projecció exterior de Catalunya. El segon punt (molt important) fa 
referència a les noves delegacions del Govern de Catalunya a l’exterior  (a Itàlia i a 
Àustria) incorporades al text de la Llei. L’objectiu de la incorporació d’aquestes dues 
delegacions és ampliar i reforçar la xarxa de països amb representació permanent que 
està connectada amb altres xarxes similars (les explica amb detall). Aquesta xarxa 
d’institucions s’afegeix a les delegacions del Govern a l’exterior. El darrer punt de la 
moció és una queixa per les amenaces constants que fa el Govern de l’Estat en relació 
amb la política exterior de la Generalitat. No fan política i recorren només als recursos  
jurídics. Agraeix el vot a favor del grups del PSC als punts primer i tercer. Lamenta que 
no donin suport al punt segon relatiu a les delegacions a Itàlia i Àustria. Fa una 
explicació històrica de la projecció exterior, comparant els models de l’Estat i el de la 
Generalitat. Catalunya ha tingut una clara vocació internacional per raons geogràfiques, 
de comunicacions, d’intercanvi. Tenim una llarga tradició d’acollida i de projecció 
exterior. Explica el gran nombre de Consolats de Mar que hi van haver durant els segles 
XIII i XVII. Castella no va tenir cap oficina similar fins a la descoberta d’Amèrica. Són 
dos models econòmics que necessiten un estat diferent per tal de fer-los funcionar.  
Actualment hi ha unes necessitats reals; en un món global necessitem enfortir la 
presència catalana a l’exterior, per defensar els interessos propis. Explica amb detall els 
objectius de la política exterior catalana. Les delegacions són bàsicament oficines 
comercials, que fan una funció que les representacions diplomàtiques espanyoles no 
fan. Les ambaixades espanyoles no fan la feina de promoció del comerç, la cultura i la 
llengua catalanes (explica un exemple significatiu de promoció de vins espanyols, on no 
hi havia cap vi català). Les amenaces i traves són constants. No creuen en la bona 
voluntat del Govern de l’Estat en tant que ha recorregut la Llei i no l’ha retirat. Catalunya 
necessita d’una xarxa pròpia per promocionar els seus productes, la cultura i la llengua. 
Els interessos no són sempre coincidents amb els de l’Estat. Comenta un manual d’ús 
del Ministeri amb instruccions per combatre la internacionalització del procés català. 
Reivindica la necessitat, la responsabilitat, l’exigència i la voluntat ferma de sentir-nos 
representats al món.  
 
El Sr. Vilella  considera lamentable que el Grup de CiU els  faci perdre el temps 
d’aquesta manera, com si la màxima preocupació de la ciutadania de Lleida fos que la 
Paeria doni suport a la creació d’ambaixades, malbaratant els seus diners. CiU n’ha 
presentat un bon nombre, de mocions sobre aquests temes en el present mandat. 
Qualifica de patètica la desprotecció  per la Generalitat de molts alumnes del projecte 
Erasmus i que, al mateix temps, el Govern anunciï amb satisfacció la creació de dues 
noves ambaixades autonòmiques a Roma i a Viena, amb un cost d’1,8 milions d’euros.  
Entretant el Govern de la Generalitat suprimeix les beques a les escoles bressol 
municipals i retalla en protecció civil, en atenció als discapacitats, en serveis a la 
joventut, política agrària, etc. I també vol tancar el servei del SEM a Lleida. Quan el 
Govern del president Montilla va doblar el pressupost de les delegacions a l’exterior, la 
Sra. Pilar Rahola (ara assessora del procés) va escriure en un article a La Vanguardia 
que s’estaven  reduint despeses bàsiques per a l’assistència  a  les persones i no es pot 
explicar per quin motiu tenim oficines a Nova York i qualificava d’obsessió el fet d’obrir 
ambaixades autonòmiques arreu del món (llegeix part de l’article). Creu que els 
ciutadans de Catalunya tenim dret a saber per quin motiu es paga 1 milió d’euros a un 
lobby Independent Diplomat, per fer no se sap què. Ho qualifica de capritx. Manquen 
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recursos  per als serveis públics i la Generalitat malversa fons públics amb la creació 
d’ambaixades a l’estranger.  
 
El Sr. Larrosa  diu que una iniciativa com aquesta requereix una bona dosi de sentit 
comú per tal d’afrontar el debat amb serenor; per això han presentat esmenes a la 
moció de CiU.  Han volgut posar en valor que cal seguir avançant en diplomàcia 
institucional. No ha existit acord a mantenir en la moció la creació de dues oficines 
concretes, cosa que és facultat exclusiva del Govern. Pot estar d’acord amb el Sr. Vilella 
en la necessitat de racionalitzar els recursos. Cal justificar les obertures de noves 
oficines quan hi ha altres oficines sectorials que treballen en el mateix àmbit territorial.  
Cal racionalitzar i optimitzar els recursos. Som coherents amb el posicionament de la 
Paeria en el Consell de la Diplomàcia pública de Catalunya del passat 10 de desembre. 
Hem d’avançar en la diplomàcia institucional,  especialment en la diplomàcia 
econòmica, utilitzant adequadament els recursos i les eines existents. Donen suport 
global a la iniciativa tot i que no votaran a favor del segon punt de la moció amb el 
redactat proposat. Cal fer memòria històrica  que sempre hem estat un poble de 
consens i amb ambició de ser presents al món. Explica l’esmena del punt tercer en el 
qual es valora que la via contenciosa és un fre a l’avenç i a la seguretat polític, social i 
econòmica .  
 
La Sra. Torrent  discrepa amb el Sr. Larrosa sobre la justificació de l’ampliació de la 
xarxa del servei exterior de la Generalitat. Explica les raons de fer la delegació a Viena 
en relació amb les prospeccions de mercat amb els països de l’est confrontants,  amb 
vista a obrir nous mercats i nous contactes. Itàlia és un dels països en què han 
augmentat més les exportacions de productors de Lleida; això justifica la necessitat 
d’ampliar la xarxa. Recorda l’elogi que ha fet el Sr. Peris de l’acció  de les xarxes 
exteriors en el projecte de les Basses.  Hi ha justificacions i necessitats que motiven 
aquesta acció exterior. Diu al Sr. Vilella que li ha sorprès que defensi  les paraules de la 
Sra. Rahola. Creu que parlar de malbaratament amb les delegacions és una excusa. No 
vol entrar en el cost que suposen les ambaixades espanyoles, que pot qualificar-se o 
d’indecent o d’immoral. La comparativa de despeses entre les ambaixades de l’Estat i 
les delegacions de la Generalitat suposa comparar 5.104 treballadors d’ambaixades per 
26 de la Generalitat; una despesa de 504 milions d’euros contra 3,4 milions. La despesa 
per habitant de les ambaixades és de  11 euros contra 0,5 euros. Les exportacions 
augmenten un 3,8% per les ambaixades i l’acció de la Generalitat suposa un increment 
del 5,7%. Explica les dades sobre la xarxa de l’Institut Cervantes i les ambaixades en 
relació a la difusió de la llengua catalana (gairebé inexistent). Cal continuar treballant 
des de Catalunya  per la promoció econòmica i cultural.  
 
El Sr. Vilella  diu que les ambaixades espanyoles al món suposen que les empreses 
espanyoles siguin les principals exportadores d’Europa. En sentit contrari, creu que per 
la política errònia de CiU la inversió estrangera a Catalunya ha baixat un 16%. Això cal 
explicar-ho. També cal explicar per quin motiu el Govern de la Generalitat paga 900.000 
euros pel lloguer de la seu de la delegació de la Generalitat a Brussel·les, quan no 
tenen per invertir en escoles bressol. Explica que el lloguer de la seu de Blanquerna a 
Madrid ens costa 445.000 euros anuals quan els plans de barri estan parats. La 
Secretaria d’Afers Exteriors de la Generalitat costa 9 milions d’euros quan la inversió 
estrangera a Catalunya disminueix. Ens gastarem 1,6 milions en les noves ambaixades i 
el director d’Agrotecnio ha de dimitir per manca d’inversió de la Generalitat. No 
considera rellevants els argument de la Sra. Torrent sobre la manca de difusió de la 
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cultura catalana. Catalunya necessita un Govern que es dediqui a governar per tots els 
ciutadans de Catalunya i que solucioni els veritables problemes que afecten la 
ciutadania (que no passen per les delegacions o ambaixades a Europa o a la resta del 
món).  
 
El Sr. Larrosa  incideix en els raonaments que havia fet en la seva intervenció sobre la 
necessitat d’aplicar els recursos públics amb principis de racionalitat i optimització. Diu 
que els mercats dels països de l’Est als quals he fet referència la Sra. Torrent, s’estan 
treballant des de les delegacions d’Stuttgart, de Berlin i Frankfurt. En l’àmbit del turisme 
el treball sobre el mercat japonès s’està fent des de Singapur i l’oficina de Tokio només 
es dedica a qüestions comercials. Diu que si realment volem fer una xarxa potent, 
renovada i moderna, cal fer un replantejament de funcions i de localitzacions. Cal 
racionalitzar l’obertura d’oficines sense carregar la xarxa. La inversió internacional a 
Catalunya ha caigut un 16%; però si tan bo és el seu sistema, alguna responsabilitat 
sobre aquest fet ha de tenir també el Govern del PP. 
 
La Sra. Torrent  explica que la baixada d’inversions demostra que potser tenim un dèficit 
de delegacions exteriors. El Sr. Vilella ha menystingut la cultura catalana quan creu que 
no té cap importància i quan és objecte de censura en l’àmbit internacional. La 
justificació de les obertures de les delegacions respon a les necessitats valorades pel 
Govern de la Generalitat, per això donaran suport a l’actual text de la moció.  
 
El resultat de les votacions està reflectit en la part dispositiva de l’acta.  
 
Núm. 38. Moció dels grups municipals de CiU i PSC e n suport a l’esport català  
 
El Sr. Cerdà  explica que s’han fet diverses mocions que han estat recollides en el 
manifest presentat recentment per més de 2.000 entitats esportives. Llegeix el manifest 
en denúncia dels greuges de l’Esport Català, el contingut del qual és el següent: “El món 
de l’esport català vol denunciar i posar de manifest els Greuges i perjudicis que pateix 
l’esport per culpa de les darreres accions legislatives que menystenen i perjudiquen 
greument la realitat del sector. L’esport s’ha convertit en un fenomen social universal 
que contribueix a reduir desigualtats socials i culturals, així com a una millora de la salut 
i el benestar, alhora que és una eina educativa i generadora de valors. Una persona 
practicant d’esport suposa un estalvi d’entre 150 i 300 euros anuals per al sistema de 
salut pública. Per tots aquests motius la promoció i el desenvolupament de les activitats 
esportives són d’interès general. Volem advertir en aquest sentit que la continuïtat 
d’aquests Greuges comportarà la desaparició de bona part del teixit associatiu i reglat 
del sector esportiu, que passarà a estructurar-se en organitzacions al marge de 
qualsevol control i reglamentació. Així, l’esport català vol denunciar i demanar la retirada 
dels Greuges següents: 1. Implantació de la Llicència Única per al finançament de les 
Federacions espanyoles amb recursos de les Federacions autonòmiques. 2. 
Menysteniment a la formació federativa en la reglamentació dels ensenyaments oficials 
conduents a les professions de l’esport.  
3. Manca de reconeixement  de la figura del "Pocket Money", tot equiparant les 
compensacions al voluntariat esportiu amb salaris i obligant a donar d’alta a la Seguretat 
Social. 4. Eliminació de l’exempció sobre l’impost de Societats prevista per a entitats 
sense ànim de lucre amb ingressos inferiors als 100.000 euros l’any. 5. Augment de 
l’IVA al 21% als serveis esportius prestats per particulars i empreses. 6. Exigència d’una 
RC de 70 milions d’euros a esportistes participants en una competició desenvolupada a 
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la carretera.7. Risc de demolició dels Clubs nauticoesportius situats a la platja i dificultat 
d'instal·lar zones poliesportives permanents en aplicació de la Llei de costes. 
8. Exigències de control i registre per 10 anys de qualsevol moviment a partir de 100 
euros en aplicació de la Llei contra el blanqueig de capitals. 9. Manca de resposta a la 
demanda continuada del sector per una Llei de mecenatge pròpia. En definitiva, l’esport 
de base i el sector esportiu en general es troba en una situació d’ofegament, fiscalització 
i intervencionisme que per la seva realitat i manca de recursos serà impossible de 
sostenir per les entitats esportives sense ànim de lucre. L’augment de les càrregues i 
obligacions imposades a les entitats esportives i la retallada en recursos i suport al 
desenvolupament de la seva activitat, farà que l’activitat esportiva del nostre país se 
submergeixi i es precaritzi amb les nefastes conseqüències que en tots els àmbits això 
comportarà.  Per tot això, el conjunt de l’esport català en tots els seus estaments 
demanem el cessament d’aquestes accions intervencionistes en el nostre sector i les 
modificacions legislatives oportunes prenent en consideració la realitat del món esportiu, 
que en la seva majoria és de base altruista i es nodreix de l’acció voluntària de les 
persones.”  Votaran a favor de la moció. 
 
El Sr. Alonso  dóna també suport a la moció en defensa del teixit associatiu de l’esport, 
en la ciutat de Lleida i a nivell de tota Catalunya i de l’Estat. L’onada de mesures que 
està aplicant en aquest àmbit el Govern central ofegaran i enfonsaran el nostre teixit 
associatiu esportiu que està treballant de manera excel·lent. Demana que el Grup del 
PP doni també suport a aquesta moció.  
 
El Sr. Puy  diu que la moció que avui es presenta és idèntica a la presentada en molts 
altres municipis de Catalunya. Creu que està desfasada en quant a la referència de la 
quantitat d’ingressos per sota dels quals els clubs i les associacions no estan obligats a 
presentar l’IS. El Govern de l’estat està i vol estar al costat de les persones i de les 
entitats, i també dels esportistes i dels professionals. Quan cal rectificar ho fa, com ha 
passat en relació amb l’impost de Societats (ho explica) del qual estan exemptes les 
entitats amb ingressos inferiors a 50.000 euros. Defensa l’aplicació de la llicència única, 
que creu que beneficiarà a tots els esportistes que amb una sola llicència podran 
participar en tot tipus de competicions, reduint els costos als esportistes i als clubs. Els 
voluntaris estan associats a una absència d’ànim de lucre. Hem de ser conscients que 
un règim de retribucions no declarades i la manca d’una correcta assegurança de 
responsabilitat civil perjudica especialment als entrenadors o als voluntaris  que no 
tenen cobertures mèdiques o de responsabilitat i que en cas d’accidents haurien de 
demanar baixes per causa de malaltia comú (i no d’accident laboral). Creu que l’objecte 
de la moció és només protestar per les lleis del Govern de l’Estat, tergiversant el seu 
contingut i per això hi votaran en contra.   
 
El Sr. Cerdà  diu que la moció dóna suport a un manifest unànime de tot l’esport català. 
Recorda que ha explicat abastament quines són les característiques del voluntariat, que 
no tenen res a veure amb la cotització a la Seguretat Social. Demanen que es reguli 
l’activitat del voluntariat. L’esport català demana que l’exempció del l’IS s’ampliï a les 
entitats que tinguin ingressos inferiors als 100.000 euros. Demanen l’adhesió a un 
manifest unànime de l’esport català.  
 
El Sr. Alonso  es refereix a les paraules del Sr. Puy quan ha dit que estan al costat  de 
les persones i de les entitats. Demana al PP que estigui al costat de persones i entitats; 
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que surti al carrer i parli amb les juntes dels clubs i associacions; així podrà comprovar 
les inquietuds que existeixen en el teixit associatiu a la ciutat.  
 
El Sr. Puy  creu que CiU i PSC volen culpar del impostos i dels increments de quotes al 
Govern de l’Estat. CiU vol fer servir l’esport en la seva deriva separatista.  
 
El Sr. Cerdà  diu que està al servei de les necessitats del món de l’esport. Critica que el 
Sr. Puy  parli de deriva separatista quan el manifest al que s’ha referit ha estat subscrit 
per unanimitat de l’esport català.  
 
El Sr. Alonso  reitera que les mesures del Govern Central perjudiquen l’esport tant a 
Catalunya com a nivell estatal. Els greuges que avui hem explicat afecten tant a les 
entitats de Lleida com a les de Catalunya i la resta de l’Estat.  
 
S’aprova amb 20 vots a favor dels grups del PSC i CiU, 1 abstenció del regidor no 
adscrit i 4 vots en contra  del grup del PP (la Sra. Marta Camps no vota).  
 
 
Número 40. Moció del grup municipal del PSC en favo r de la unitat de les Unitats 
de Suport Vital Avançat 
 
El Sr. Yuguero  agraeix a tots els grups que s’hagin implicat amb aquesta moció. Saluda 
a les persones del SEM que són presents al saló de plens i que porten molt temps 
treballant, perquè continuï funcionant el servei com ara. Demana als regidors de CiU 
que facin pressió perquè no es desmantelli un servei que està funcionant molt bé i salva 
tantes vides.  
 
 
PRECS I PREGUNTES 
 
Número 1. El Sr. Zaballos  explica que en la darrera Comissió Informativa d’Urbanisme 
el Sr. Larrosa va explicar el projecte d’una gran superfície comercial i l’ordenació de 
l’antiga carretera N-II. Com no es va arribar a un acord amb els partits de l’oposició, va 
manifestar que aquest tema no es tornaria a tractar  fins que hi hagués consens amb els 
grups. Demana que aquesta afirmació que es va dir en Comissió sigui ratificada per 
l’alcalde en el Ple.  
El Sr. Larrosa explica que en la Comissió va dir que un projecte d’aquestes 
característiques necessitava el consens polític i social. Quan l’equip de govern tingués 
aquest consens es podria seguir amb el tràmit urbanístic. Recorda que la competència 
sobre aquest tràmit no és municipal. 
El Sr. alcalde ratifica que el tema està damunt la taula a l’espera del consens més ampli 
possible.  
 
 
Número 2. El Sr. Postius  fa una pregunta sobre l’ajut extraordinari de 75.000 euros al 
Club de bàsquet Força Lleida que es va acordar amb la Diputació l’any passat i que 
estava pendent de resoldre amb un acord amb la Fundació Lleida Bàsquet. La situació 
està aturada. Vol saber quines són les perspectives temporals d’aquest acord, atesa la 
intranquil·litat dels responsables del club per aquesta qüestió.  
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El Sr. alcalde explica que aquest ajut extraordinari es plantejava en base a allargar el 
termini de retorn del crèdit. En funció del immobles que avalen el crèdit, l’entitat bancària 
requereix un acord dels anteriors gestors (Lleida Bàsquet i la seva Fundació). L’acord no 
s’ha produït i s’està buscant si hi ha altres fórmules per allargar el crèdit amb garanties 
que no requereixin un acord de la Fundació. Està en mans d’una assessoria jurídica per 
veure si es troba la fórmula adequada.  No pot donar cap data. Per això s’ha anticipat la 
bestreta. Espera trobar una solució a aquest problema.  
 
Abans d’acabar la sessió la Sra. Torrent  s’acomiada del Ple, ja que  serà la seva 
darrera sessió perquè el dia del proper Ple estarà fora de Lleida per motius 
professionals. Agraeix a tots els companys de la Corporació i al personal de la Paeria 
l’ajut que ha tingut i la bona relació que han compartit. També agraeix als mitjans de 
comunicació el fet d’haver compartit tants moments. Clou la seva intervenció agraint 
també la presència del públic  en les sessions.  
El Sr. alcalde li desitja el millor i manifesta que ha estat un plaer compartir amb ella els 
quatre anys darrers. Li agraeix les lliçons d’història i de filologia amb què ha il·lustrat els 
membres del plenari. Agraeix totes les seves aportacions a l’Ajuntament, que han estat 
moltes.  
 
  
L’alcalde aixeca la sessió, de la qual, com a secretari, estenc aquesta acta. 
 
 
 
El secretari,  

Vist i plau, 
 L’alcalde, 

 
 


